
شیشه عطر را که بشکنید...
توهین نشریه فرانســوی »شارلی ابدو« 
به پیامبر اســام)ص(، واکنش گسترده 
کاربــران فضــای مجــازی را هــم به 
دنبــال داشــت و آن ها هشــتگ های  
 CharLie#و   MuhammadForAll#
را در صفحات توییتری خود داغ کردند. 
برخی واکنش ها را بخوانید: »عجیب است 
که فرانســوی ها در تولید بهترین عطرها معروفند اما هنوز نمی دانند وقتی 
شیشه عطری را بشکنی بویش بیشتر در فضا می پیچد... نور خدا به واسطه 
برترین مخلوقاتش به ما رســید و این نور هرگز خاموش نخواهد شد...با این 
اهانت ها موجب می شــوید مردم بیشتر به سمت اسام گرایش پیدا کنند... 

خدایا تو رسول الله را بیشتر از هرکس دوست داری، خودت انتقام بگیر...«

بعد دو سال آوارگی
مریم شــریعتمداری از جملــه آن هایی 
اســت که در جریان کمپین ضد انقابی 
»دختــران خیابان انقــاب« در دی ماه 
96 کشــف حجاب کرد، مدت کوتاهی 
بازداشت شــد و بعد هم به ترکیه رفت. 
چند روز پیش ویدئویــی از او در فضای 
مجازی پخش شد که کمک می طلبید و 
می گفت قرار است از ترکیه دیپورت شود. کانال تلگرامی »گورکن« نوشت: 
»... توی ایران روســری سر چوب کرده بود، بعد دو سال آوارگی در ترکیه، از 
احتمال دیپورت از ترکیه میگه... کمپ های ترکیه و یونان پره از ایرانی هایی که 
با هر راست و دروغی میخوان برن اروپا. بعد از سال ۸۸ سازمان ملل دستشون 

رو خونده و دیگه پناهندگی نمیده«.

متأسفانه شایعه نبود
از چند روز پیــش که خبرش در فضای 
مجازی پیچید برخی ها گفتند خبر ابتای 
استاد انصاریان، شــایعه است اما صفحه 
اینستاگرام منتسب به وی در تأیید خبر 
نوشت: »یا من اسمه دواء و ذکره شفاء... 
به اطاع عموم مؤمنین می رساند که بعد 
از بررسی وضعیت جسمی حضرت استاد 
انصاریان توسط پزشکان که دیروز با ضعف و مشکل تنفس مواجه شده بودند 
تست کرونا مثبت و با توجه به تشخیص پزشکان محترم به بیمارستان منتقل 

شدند...از عموم مؤمنین دعا و توسل جهت شفای عاجلشان را تمنا داریم«.

ای کاش...
فیلم »ارتفاع پست« را که یادتان هست؟ 
قاســم، جنــگ زده ای بود کــه در اثر 
مشکات مالي تصمیم گرفته بود با ربودن 
هواپیمایی به مقصد بندرعباس آن را به 
دبي هدایت کند. او همســر باردار و پسر 
معلــول خود، خواهــر و برادرانش را نیز 
همراه داشــت... یک کاربر فضای مجازی 
در توییتر نوشته است: »این فیلم دهه ۸۰ ساخته شد تا بخشی از درد مردم 
خوزستان از بیکاری رو به تصویر بکشه، هنوز همین مشکات برای این مردم 

نجیب هست...ای کاش حاتمی کیا یه ارتفاع پستِ دیگه بسازه«.

 قدس زندگی  نوید افکاری در چند هفته اخیر یکی از 
داغ ترین سوژه های فضای مجازی بوده است. هشتگ های 
مربوط به نام او بارها در روزهای اخیر ترند شده و کاربران 
اعم از مخالفــان و موافقان صدور حکم اعــدام برای او، 
نظراتشان را در این باره اعام کرده اند. در میان انبوه این 
حواشی اما صبح روز گذشته رسانه ها اعام کردند که نوید 
افکاری در زندان شــیراز به دار آویخته شــده است. پس 
از انتشار این خبر بافاصله هشتگ نام او برای چندمین 
بار در توییتر فارســی ترند شد، شبکه های آن طرف آبی 
شــروع به تحلیل ماجــرا کردند و چهره های شــاخص 
سیاســی و غیرسیاســی هم به این ماجرا واکنش نشان 
دادند. خیلی ها اما در این جریان سازی های مجازی، بدون 
آنکه حتی از جزئیات پرونده نوید افکاری اطاعی داشته 
باشند، تحت تأثیر اطاعات بعضاً نادرست منتشر شده در 
فضای مجازی، شروع به موضع گیری کردند. پس زیاد بیراه 
نیست اگر سیر تا پیاز پرونده پیچیده نوید افکاری را باهم 

مرور کنیم.

ساعت 23 روز 11 مرداد#
همه چیز از ســاعت ۲۳ روز ۱۱ مرداد سال 9۷ آغاز شد. 
زمانی که نوید افکاری، کارمند سازمان آب شیراز را مقابل 
منزلش در محله شاه داعی الله با چاقو مورد ضرب و شتم 
قرار داد که در نتیجه خونریزی شــدید و بریدگی عروق 
حیاتــی گردن، مضروب به قتل رســید و جان خود را از 

دست داد.
افکاری پس از چند روز از طریق فیلم های بدست آمده از 

دوربین های مداربسته توسط مأموران دستگیر شد. 
نوید افکاری همان زمان در اعترافاتش اعام کرد که مقتول 
را با دوستش تعقیب می کرد و در ترک موتور نشسته بوده 
و با چاقو اقدام به قتل مقتول می کند همچنین متهمان 
دیگر پرونده هم با دســتخط خود در پلیس آگاهی اقرار 
می کنند که جرم را مرتکب شده اند و عاوه بر همه این ها، 

یک شاهد این موضوع را تأیید کرده است.

هیچ توهینی نشنیده#
نوید افکاری در اصل کشتی گیر بود. جوان ورزشکاری که 
چندین مقام قهرمانی هم در کارنامه داشت اما به ناگاه دست 
به قتل یک شهروند زد. بافاصله پس از دستگیری او برخی 
از شبکه های آن طرف آبی شروع به ساخت ویژه برنامه های 
گوناگون درباره پرونده او کرده و مدعی شدند نوید افکاری 
هیچ قتلی مرتکب نشــده است. عاوه بر این اعام کردند 
براساس گفته های نوید افکاری، او تحت شکنجه های شدید 

و توهین های مأموران به قتل اعتراف کرده است!
پس از این اما نهادهای امنیتی تصاویری از دستخط های 
خود نوید افکاری منتشر کردند که نشان می داد افکاری 
شخصاً با دستخطش نوشته اســت که شکنجه نشده و 

نمی خواهد به پزشکی قانونی مراجعه کند. 
حتی در صورتجلســه هایی که به دستخط نوید افکاری 
نوشته و امضا شده، قید شده که افکاری توهینی از هیچ 

یک از مأموران نشنیده است.

تکذیب عدم دسترسی به وکیل#
پس از این، رســانه های آن طرف آبی شــروع کردند به 
مانــور دادن روی محاکمه ناعادلانه نوید افکاری. یکی از 
شایعه هایی که حســابی در میان کاربران فضای مجازی 
دست به دست شــد، موضوع عدم دسترسی افکاری به 

وکیل بود. 
خیلی زود اما مشــخص شد »جمشــیدی اردکانی« از 
ابتدای محاکمه، دفاع از نوید افکاری را برعهده داشــته 
است. اردکانی درباره شایعه های منتشر شده در ارتباط با 
پرونده موکلش گفته بود: »به نوید گفتم من باید تو را به 
پزشکی قانونی ببرم که گفت شکنجه نشده ام و نمی خواهم 
به پزشکی قانونی بروم وضعیتم سالم است و هیچ مشکلی 

ندارم«.
جمشیدی اردکانی همچنین در ارتباط با شایعه محاکمه 
ناعادلانه هم گفته اســت: »من پرونــده را مطالعه کردم 

بازپرس، مواد قانونی را در این پرونده رعایت کرد«.

اقدام نمایشی؟!#
پس از ایــن، برخــی در فضای مجازی مدعی شــدند 
جمشیدی اردکانی، یک وکیل تعیینی توسط قوه قضائیه 
است و انتخاب او به عنوان وکیل صرفاً یک اقدام نمایشی 
به حســاب می آید. بافاصله پس از مطرح شدن این ادعا 
در فضای مجازی، رسانه ها اعام کردند جمشیدی اردکانی 
در مرحله بدوی وکیل نوید افکاری بوده است و پس از آن 
در مرحله اعاده دادرسی حسین یونسی وکالت پرونده نوید 
افکاری را برعهده گرفته است. موضوعی که ثابت می کند 
نوید افکاری هم در زمان رســیدگی به پرونده و هم پس 
از صدور حکم اعاده دادرســی، وکیل منتخب خودش را 

داشته است.
حسین یونسی، وکیل نوید افکاری در گفت وگو با باشگاه 
خبرنــگاران جوان، درباره حکم مــوکل خود اظهار کرد: 

»نوید افکاری به دلیل قتل انجام داده مرتبط حکم قصاص 
گرفته است که البته ما این موضوع را برای اعاده دادرسی 
دیوان عالی کشور فرستاده ایم. با توجه به آنکه تحقیقات 
جدیدی در این پرونده صورت گرفته با مدارک جدیدی به 
دیوان ارسال کرده ایم دیوان عالی کشور باید اعاده دادرسی 

درباره پرونده را انجام دهد«.

پایان پرونده#
در نهایت صبح روز گذشته پرونده نوید افکاری به ایستگاه 
آخر رسید. رئیس کل دادگستری فارس صبح روز گذشته 
اعام کرد: حکم قصاص نفس نوید افکاری متهم به قتل 
پس از انجام تشریفات قانونی استیذان و با اصرار اولیای دم 

و خانواده مقتول به مرحله اجرا گذارده شد.
رئیس کل دادگستری استان فارس با اعام این خبر گفت: 
این متهم 46 روز پس از ارتکاب جنایت در شــهریور ماه 
9۷ دستگیر و پرونده وی پس از تکمیل تحقیقات توسط 
بازپرس ویژه قتل در دادسرای عمومی و انقاب شیراز با 
صدور قرار جلب به دادرســیِ معاون دادستان عمومی و 
انقاب شیراز برای رسیدگی به دادگاه کیفری یک استان 

فارس ارسال شد.
حجت الاسام والمســلمین سید کاظم موسوی افزود: 
پس از برگزاری جلســه علنی رسیدگی به این پرونده، 
شــعبه اول دادگاه کیفری یک استان که با حضور دو 
قاضی تشــکیل شــد متهم اصلی پرونده را به قصاص 

نفس محکوم کرد.
این مقام ارشــد قضایی استان در پایان گفت: پس از این 
نیز رأی صادره با اعتراض وکیل مدافع متهم در شــعبه 
۳5 دیوان عالی کشــور بررسی شــد که در نهایت حکم 
صادره مبنی بر قصاص نفس قطعیت یافت و پس از انجام 
تشــریفات قانونی استیذان و با اصرار اولیای دم و خانواده 

مقتول به مرحله اجرا گذارده شد.

قطار ده و ربع به مقصد ایران
رقیه توسلی: طی طریق می کنم. برای کار واجبی، سوار قطار اتوبوسی می روم 

چهار شهر آن طرف تر.
امروز خوب دستم آمده از خصوصیات بد آدمیزاد یکی اش، کم طاقتی است. 
مثل من که حوصله قطار و راه دور را نداشــتم و با گونی گونی غُرولند بلیت 
گرفتم. مثل من که داشتم پشت پا می زدم به حظّی که کائنات برایم قائل شد 
و خواســت مادربزرگ معرکه و نوه هایش را سر راهم بگذارد که کلی ببینم و 
بشنوم. تجربه شنیدن و دیدنی که فقط در این نقطه از زمان و مکان امکان پذیر 

بود.
نوه ها دوقلویند. یکی ماسک روی بینی اش است، آن یکی زیر چانه اش و وسط 

پاستیک خریدها و ناز و نوازش مادربزرگشان لمَ داده اند.
این طور که پیداســت انگار همین چند ســاعت پیش دست یکی شان را گچ 
گرفته اند چون آن قُلِ دست سالم، مدام دارد خواهرکش را مورد شفقت قرار 

می دهد.
مســافران دیگر را تا آنجا که در تیررسم واقع اند، می پایم. مشابه اکثرشان را 
بارها و بارها دیده ام؛ زنان و مردانی که یا سر به گوشی اند یا خواب را انتخاب 
کرده اند یا موســیقی گوش می کنند و در دوردست ها به سر می برند. اما این 
ترکیب نازنین، نه...! تازه اند، خصوصاً مادربزرگی که درست و درمان بلد است 

احساساتش را روایت کند.
خیلی زیاد مجذوبم، آن قدر که گذر زمان هم می پرد از دستم.

گوش ها را سخت تیز می کنم تا توی جمات مهربان مادر غریبه حل شوم... 
حل می شــوم... قربان صدقه هایش ناب است... روح و روان را درگیر می کند... 
پادشاه می شــوی... قدرتمند می گردی... اصاً استخوان هایت گرم می شود... 
کیــف دنیا را دارد... در عرض دقیقه ای جای جای ایران را ســفر کردن کیف 

دنیا را دارد.
آیا بهشت جز این است که در آغوش عروسک های نونوار و »عزیزجانی« باشید 

که یکبند برایت بگوید: 
تو تهران منی؛ محترمی، خوش برورویی...

تو گیان منی؛ عاشق ابراتم. عاشق زیتون و کلوچه هات. عاشق دریات، جنگلت. 
عاشق مرام میرزا کوچیک خانت...

تو شیراز منی؛ به خدا کشته مرده فالوده هاتم شاباجی. می خوام بیام شاهچراغ 
بااجازتون. بیام نارنجســتان قوام، ارگ کریــم خانی. نمی دونی چقد دلتنگ 

حافظیه ام؟
تو کاشان منی؛ تصدقت برم که ۷هزار ساله خاطرخواتم گابدونم...

تو کرمان منی؛ عطر زیره و خرما میدی جان جانانم. خود دشــت لوتی، خود 
خود بتُّه ترِمه...

تو همدان منی؛ دلبندی عین علیصدر، عین سفالای رنگی رنگی لاله جین...
تو یزد منی؛ بادگیر و آب انبار و کاروانسرا و تاریخمی...

آخ که تو کردســتان منی؛ خوشم ده ویی مه لی دووباره یه له وانه یه روژیک 
نه بم که دووباره ی که مه وه )دوستت دارم نگو تکراریه. شاید یه روز نباشم تا 

دیگه برات از عاقه ام بگم(...
به وقت ده و ربع قطار: نمی توانم یک ســاعت به مادربزرگی که مساوات و 

دوست داشتن را می داند نگاه کنم و یاد فیلم Just Mercy نیفتم.
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 نَه پیشنهادی رسمی مطرح شده و نَه اجازه ای صادر شد

استقلال - استرا، دورتر از همیشه

از دست فروشی تا دکترا

فؤاد آگاه: می گوید: از انجیرفروشــی بگیرید تا فروش طالبی کنار خیابان... 
از کارگری در پارک تا شــاگردی عکاســخانه... کار در کارگاه دوخت لباس، 
دست فروشــی و... هرجور کار و کاســبی کوچک و حالی که حساب کنید. 
»جواد شادی« همه این کارها را تجربه کرده و حالا هم که با مدرک دکترای 
روان شناسی، عضو بنیاد نخبگان کشور و همچنین عضو انجمن روان شناسی 
کشور است، هیچ ابایی ندارد که از گذشته اش حرف بزند تا به شما ثابت کند 

واقعاً اهل کار و تاش و آدم با پشتکاری است. 
دکتر جواد شــادی، دیروز در آستانه 4۰ سالگی با خبرنگار »فارس« مصاحبه 
کرد و از گذشــته اش گفت که در تبریز به دنیا آمده، خانواده نســبتاً فقیر اما 

پرتاشی داشته و با کم ترین امکانات توانسته ادامه تحصیل بدهد.
فکر نکنید مثاً در نوجوانی یا آغاز جوانی اش، اتفاق شــگرفی را رقم می زند و 
یکباره جهش تحصیلی می کند یا کسی از حیث مادی زیر پروبالش را می گیرد 
و به او امکان ادامه تحصیل می دهد. جواد شــادی همان طور که گفتیم همه 
چیزش را مدیون پشتکار خودش است. جرقه نخبگی اش هم در همان دوران 
کودکی در کاس های قرآن زده می شود و براساس داستانی که معلم قرآنش 
تعریف می کند، جواد به تحقیق و پژوهش عاقه مند می شود و در آغاز کار با 

حفظ قرآن آغاز می کند و حافظ کل قرآن هم می شود.
دکتر شــادی وقتی دیپلم می گیرد اول رشــته جامعه شناسی را در دانشگاه 
می خواند و بعد ســراغ روان شناسی می رود، بورســیه دانشگاه های خارجی 
هم نصیبش می شــود اما به دلیل مشــکات تأهل و مادی ترجیح می دهد 
درسش را در ایران ادامه بدهد. تألیف ۱۰ جلد کتاب در زمینه های مختلف از 
»مفاتیح القرآن« بگیرید که خودش آن را داروخانه قرآنی می داند تا »ترفندهای 
همسرداری« و... از جمله فعالیت های او است و جالب اینکه سه اختراع هم به 
نام خودش به ثبت رســانده و جالب تر اینکه هر ســه این اختراع ها در زمینه 
خودرو است! با همه این ها دکتر شادی خودش را نخبه نمی داند و می گوید من 
فقط پشتکار زیادی دارم و هیچ وقت کم نمی آورم. بخشی از صحبت هایش را 
هم به عنوان حسن ختام این مطلب بخوانید: »با مدرک دیپلم در سازمان فنی 
و حرفه ای استخدام شدم اما تحصیاتم را ادامه دادم... شاید باور نکنید ولی کار 
نگهبانی نقطه عطف زندگی من بود، زیرا من خیلی چیزها را در آن دوران یاد 
گرفتم، چراکه از دیپلم تا دکترا و همچنین تألیفات و اختراعات و عضویت در 
بنیاد نخبگان و انجمن روان شناسی ایران، در همان دوران نگهبانی به اوج خود 

رسیدند... حتی وقتی نگهبان بودم، مطب روان شناسی هم داشتم...«.

روزمره نگاری

باور می کنید؟

گفت وگو با بهادر اسدی، کارگردان سریال »سرزده«گفت وگو با بهادر اسدی، کارگردان سریال »سرزده«

ظرفیت های فیلم سازی زیادی در مشهد وجود داردظرفیت های فیلم سازی زیادی در مشهد وجود دارد
10 1210

علیرضا  زرین دست: 

سینمای پس از انقلاب به 
هنرمندان پشت دوربین بها داد

مرادمند در گفت و گو با قدس:

 دلی به استقلال 
ملحق شدم

قاضی زاده هاشمی خبر داد

 فدراسیون به صورت کتبی
به تعلیق تهدید شده است
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سینا حسینی: حکایت استراماچونی و باشگاه استقلال همانند 
داستان های پلیسی شده که هر روز وارد فاز جدیدی می شود؛ در 
شرایطی که مسئولان اجرایی باشگاه استقلال هر روز به شکلی 
در ارتباط با آمدن استراماچونی به ایران اظهارنظر می کردند و 
وعده های احمد ســعادتمند مبنی بر بازگشت مرد ایتالیایی را 
تکرار می کردند، یک پست اینستاگرامی سبب شد همه معادلات 

دچار ابهام شود.

پست اینستاگرامی مهم#
مدیر برنامه های آندره آ استراماچونی در یک پست اینستاگرامی 
به شــکل واضح پرده از حقیقت ماجرا برداشــت و تأکید کرد 
استقلالی ها هنوز اقدامی رسمی برای بازگرداندن استراماچونی 
نداشته اند! پاستورلو در این پست نوشته است: »در واکنش به 
برخی از اظهارات اخیر مقامات باشــگاه استقلال و همین طور 
گزارش هــای رســانه ای دیگر درخصوص بازگشــت احتمالی 
اســتراماچونی به عنوان سرمربی استقلال، مناسب است موارد 
زیر روشن شود: در حال حاضر هیچ اقدام جدی برای بازگشت 
استراماچونی از سوی باشــگاه استقلال صورت نگرفته است و 
همچنین باید یادآور شد در حال حاضر یک دعوای حقوقی بین 
استرا و باشگاه نزد فیفا مطرح است. بنابراین برای احتیاط و بنا به 
دلایل محرمانه، بهتر است اظهارنظر بیشتری منتشر نشود و این 
در حالی است استقلال دیدارهای حساسی را در رقابت های لیگ 
قهرمانان آسیا در پیش دارد و بهتر است انتظارات افزایش پیدا 
نکند. چرا که این اوضاع به هیچ وجه به نفع تیم نیست. تیمی که 
آندره آ برای آن و طرفداران بی نظیرش آرزوی موفقیت می کند و 

برای آن ها بهترین ها را آرزو می کند«.

شروط بی پاسخ#
اما پرسش اینجاست چرا مدیر برنامه استراماچونی چنین پستی 
را در صفحه رسمی خود منتشــر کرد؟ در این ارتباط شنیده 
می شود، طرف ایتالیایی پس از مذاکره مرحله اول در ایتالیا در 
ایمیلی رسمی به باشگاه استقلال شــروط خود را اعلام کرده 
است تا طرف ایرانی نسبت به برآورده ساختن آن ها اقدام کند 
اما باشگاه استقلال و مدیران آن هیچ پاسخ روشنی به این ایمیل 
ندادند به همین خاطر مدیر برنامه استراماچونی چنین متنی را 
در صفحه شخصی خود منتشر کرد تا هواداران استقلال بدانند 

طرف ایرانی اقدامی برای عقد قرارداد رسمی انجام نداده است.
اما شــاید سؤال به وجود بیاید در ایمیل مذکور چه مسائلی به 
عنوان پیش شرط عنوان شده است، در این ارتباط گفته می شود 
استراماچونی در متن ایمیل خود آورده است مسئولان استقلال 
بــرای تنظیم قرارداد جدید ابتدا ماجرای غرامت یک میلیون و 
600 هزار دلاری فی مابین اینجانب و آن باشگاه را مرتفع سازند 

و نسبت به پرداخت آن اقدام نمایند، از طرفی با تنظیم قرارداد 
دوساله جدید نسبت به همکاری جدید اقدام نمایند، و در آخرین 
گزارش لغو قانون منع به کارگیری سرمربی و بازیکن خارجی از 
فدراسیون فوتبال ایران را برای اینجانب ارسال کنند تا مقدمات 

مذاکره و عقد قرارداد فراهم شود.

آب پاکی فدراسیون روی دست آبی ها#
البته پس از این اتفاقات رســانه های نزدیک به باشگاه استقلال 
برای اینکه سعادتمند از زیر بار فشار هواداران خارج شود، اقدام 
به انتشار نامه درخواســت او از حیدر بهاروند را کردند تا شاید 
قاعده بازی را تغییر دهند اما بعید به نظر می آید با پافشــاری 
مسئولان باشگاه چنین اتفاقی رخ دهد. به ویژه که در نامه رسمی 
فدراسیون فوتبال که به امضای بهاروند رسیده است به کارگیری 
استراماچونی خلاف قانون عنوان شده و تأکید شده استقلال به 
هیچ وجه اجازه ندارد با این ســرمربی ایتالیایی فعالیت داشته 

باشد.

پیشنهاد بی پیشنهاد#
در ایــن حــال یکی از نزدیکان اســتراماچونی اقــدام به فاش 
کردن علت اخذ چنین تصمیمی از ســوی استراماچونی کرد، 
تا هواداران برای چندمین بار ظرف روزهای گذشــته با شــوک 
خبری مواجه شــوند. دانشــیار که از نزدیکان و معــدود افراد 
مورد اعتماد اســتراماچونی است و به طور کامل در جریان روند 
مذاکرات اســتقلال با ســرمربی ایتالیایی قرار دارد، در گفت و 
گویی اختصاصی با ورزش سه درباره پیشنهاد باشگاه استقلال و 
شایعاتی که درخصوص حضور استراماچونی در قطر برای تماشای 
بازی های این تیم در لیگ قهرمانان آسیا منتشر می شود گفت: 
از 10 روز گذشته تاکنون هیچ اتفاق جدیدی در روند مذاکرات 
استراماچونی با باشگاه استقلال رخ نداده است. استرا و مدیران 
استقلال با همدیگر مذاکره کرده اند و یک سری صحبت هایی 
انجام شده اســت که مذاکرات مثبتی بوده است. اما پس از آن 
هرگز هیچ فعالیت رسمی از طرف باشگاه استقلال برای رسمی 

شدن قرارداد اتفاق نیفتاده است.

مترجم ســرمربی ســابق اســتقلال ادامه داد: پروسه ای که در 
ثبت یک قرارداد باید طی شــود، شــامل پیش نویس قرارداد و 
پیشنهادهایی است که به صورت رسمی از طرف باشگاه ارسال 
می شود و نمایندگان استراماچونی و مدیران استقلال روی این 
مسئله با همدیگر بحث می کنند. من از اینجا می خواهم به اطلاع 
هواداران استقلال برسانم هیچ پیشنهاد رسمی از طرف باشگاه 

استقلال به استراماچونی داده نشده است.

استعفای سعادتمند#
حالا با تمام این تفاسیر نکته ای که برای هواداران باشگاه استقلال 
مهم و بی پاسخ است سکوت آزار دهنده احمد سعادتمند که در 
این برهه نشــان می دهد وی دفاع قانع کننده ای در قبال این 
اتفاقات ندارد و بعید نیســت خیلی زودتر از آنچه تصور می رود 
خبر برکناری یا اســتعفای وی از طریــق کانال های خبری و 
خبرگزاری های نزدیک به باشگاه منتشر شود تا بحران استقلال 

در آستانه شروع رقابت های لیگ قهرمانان آسیا تکمیل شود.

نَه پیشنهادی رسمی مطرح شده و نَه اجازه ای صادر شد

استقلال -استرا، دورتر از همیشه

مغانلو، مسافر پرتغال شد
ورزش: با اعلام روزنامه »رکورد« پرتغال، قرارداد 1۷0 هزار یورویی شــهریار مغانلو 

مهاجم ایرانی با باشگاه سانتاکلارا پرتغال هفته بعد امضا می شود.
روزنامه رکورد پرتغال درباره آخرین وضعیت شهریار مغانلو مهاجم ایرانی تیم فوتبال 
پیکان و انتقالش به تیم سانتاکلارا پرتغال نوشت:» شهریار مغانلو اوایل هفته آینده به 
عنوان خرید جدید سانتاکلارا معرفی خواهد شد. مذاکرات به مدت دو ماه ادامه داشته 
است و مغانلو دومین بازیکن گلزن برتر در لیگ برتر ایران بوده است«. همان طور که 
روزنامه رکورد در تاریخ ۳ سپتامبر فاش کرد قرارداد 1۷0 هزار یورویی به مغانلو ارائه 

شده است. مغانلو فصل قبل در 1۴ بازی، 1۳ گل برای پیکان به ثمر رساند.

نیمار از شر کرونا خلاص شد و به تمرینات برگشت
ورزش: نیمار با انتشار یک پست در فضای مجازی از منفی شدن تست کرونایش 
پس از قرنطینه خانگی دو هفته ای و بازگشــتش به تمرینات پاری سن ژرمن خبر 
داد. چنــد روز پس از فینال لیگ قهرمانان بود که اعلام شــد نیمار در تعطیلات 
تابســتانی اش در منطقه ایبیسای اســپانیا به کرونا مبتلا شده است. البته او یکی 
از هفت بازیکن PSG بود که به این ویروس مبتلا شــدند. آنخل دی ماریا، لئاندرو 
پاردس، مائورو ایکاردی، کیلور ناواس، مارکینیوش و کیلیان امباپه سایر بازیکنانی 
بودند به این ویروس مبتلا شدند ونخستین بازی تیمشان در فصل جدید لوشامپیونه 

که با شکست یک بر صفر PSG در خانه لانس همراه شد را از دست دادند.

سولسشر:  مگوایر کاپیتان منچستریونایتد باقی می ماند
ورزش: ســرمربی نروژی منچستریونایتد تأیید کرد: مدافع ۲۷ ساله  این فصل 
بازوبند کاپیتانی شــیاطین سرخ را به بازو خواهد بســت. اوله گنار سولسشر 
می گویــد: »مگوایر وضعیتش خوب به نظر می رســد. او به خوبی شــرایط را 
مدیریــت کرد و من برای حمایت از هری اینجا خواهم بود. کاپیتان ما خواهد 
بود. همچنین او را آزاد خواهیم گذاشــت تا با وکلایش پیگیر پرونده اش باشد. 
از دید من هری بازیکن ســطح بالایی اســت و همیشه انســانی فوق العاده و 
مثبت اندیش اســت، از این رو امیدوارم ببینیم مگوایر در بهترین ســطح خود 

بازی می کند«.

ویدال فردا در تست های پزشکی اینتر
ورزش: ســایت ایتالیایی »اف ســی اینتر نیوز« خبر داد؛ آرتورو ویدال برای فسخ 
قراردادش با باشگاه بارسلونا به توافق رسیده و در آستانه همکاری مجدد با آنتونیو 
کونته این بار در اینتر اســت. طبق این گزارش قرار است طرفین ملاقاتی رو در رو 
با یکدیگر داشته باشند و فرناندو فلیسیویچ، مدیر برنامه های این هافبک شیلیایی 
خوشبین است که این بازیکن فردا در تست های پزشکی اینتر در شهر میلان شرکت 
کند. گفته می شــود ویدال برای عقد قراردادی دو ساله با قابلیت تمدید برای سال 
سوم با اینتر به توافق رسیده است و به ازای هر فصل دستمزدی در حدود 6 میلیون 

یورو دریافت خواهد کرد.

حمیدرضا عرب: محمدحســین مرادمند را باید مدافع 
جدید اســتقلال بدانیم. بازیکن با اخلاقی که می دانست 
استقلال در لیگ قهرمانان آسیا مجوز استفاده از بازیکنان 
جدید را ندارد اما بازهم با این باشــگاه قرارداد بست. او که 
فصل پیش برای شــهرخودرو بازی می کرد از این پس با 
پیراهن استقلال در میادین دیده خواهد شد. مرادمند برای 

بازی در تیم جدیدش انگیزه ها و برنامه های تازه ای دارد.

سرانجام با استقلال قرارداد منعقد کردی.س
همین طور است. استقلال تیمی بود که من دوست داشتم 
پیراهنش را تنم کنم. برای رسیدن به استقلال خیلی تلاش 
کردم. من سال ها در تیم شهرخودرو بودم و سعی می کردم 
بهترین عملکرد را داشته باشم. خدا را شکر که زحماتم در 

این تیم نتیجه داد.

برای آمدن به استقلال رنج زیادی متحمل شدی. س
جایی گفته بودی یک میلیارد از جیبت دادی. 

همین طور است. باشگاه شــهرخودرو که من 
خودم را مدیون این تیــم می دانم برای من 
زحمت زیادی کشیده و روزی که دید قرار 
است با استقلال قرارداد ببندم درخواست 
مالی اش را بیشتر کرد من هم برای اینکه نه 
استقلال را از دست بدهم و نه باشگاه سابقم 
را ناراحت کنم، یک میلیارد از جیبم دادم تا 
برای حضور در استقلال مشکلی ایجاد نشود. 

من پس از پرداخت آن مبلغ هیچ بحثی با تیم 
سابقم نداشــتم و همین حالا هم برایشان 

دارم.  موفقیــت  آرزوی 
امیــدوارم در ادامه راه 

خود موفق باشند و 
مشهد  فوتبال  به 

خدمت کنند. 

ل س تبا فو
مشــهد 

ن  یکنا ز با
را  زیادی 
به پایتخت 
ه  د ستا فر

کــه 
از  بسیاری 

آن ها نامی ماندگار 
ایران  فوتبال  تاریخ  در 

هستند .
مشهد سرشار از استعداد است 

که من با حضور در شهرخودرو این موضوع را به عینه لمس 
کردم. جوان هایی درمشهد هستند که همین حالا می توانند 
درتیم های بزرگ بازی کنند. البته من اصالتاً اصفهانی هستم 
اما به دلیل حضور در مشهد با استعدادهای زیادی مواجه 

شدم که امیدوارم زمینه برای رشد آن ها فراهم باشد. 

فکر می کنی در استقلال به مهره ای کلیدی تبدیل س
شوی؟

نگاه من رو به جلو است. می خواهم پیشرفت کنم وبه اوج 
برســم. با استقلال قرارداد نبســتم که نظاره گر بازی هم 
تیمی هایم باشــم. تلاش می کنم در استقلال به مهره ای 
کلیدی تبدیل شــوم. من درخودم می بینم در اســتقلال 
فیکس بازی کنم و به هواداران این باشــگاه قول می دهم 

بهترین عملکرد را در لیگ بیستم داشته باشم.

باشگاه استقلال با پنجره بسته مواجه است اگر س
باز نشــود تو و دیگر بازیکنانی که قرارداد بستید 
نمی توانید برای این تیم بازی کنید. این مشکل 

برطرف خواهد شد؟
مســئولان باشگاه اســتقلال در تلاش اند این 
مشــکل را از بین ببرند. مــن خبرهای خوبی 
شنیدم و مطمئنم اجازه نمی دهند تیم بزرگی 
همچون استقلال از وجود بازیکنان جدیدش 
محروم شود. این مشکل به زودی حل خواهد 
شــد وخیال هــواداران اســتقلال هم راحت 

می شود.

تو را یک اســتقلالی قدیمی س
بدانیم؟

بلــه، من به همــه گفتم 
اســتقلالی هســتم. با 
اینکه آقا یحیی من را 
می  خواست و من برای  
ایشان احترام قائلم اما 
رفتم.  استقلال  به 
بــه ایشــان هم 
استقلال  با  گفتم 
قرارداد بســتم تا 
کدورتی نباشد. به 
باید  من  هرحال 
جایی می رفتم که 
دلم می گفت. از گفتن 
این جمله هیچ ابِایی ندارم. من 
دلی به استقلال ملحق شدم و این را 

در آینده به اثبات خواهم رساند.

ورزش: رئیس فدراسیون بوکس گفت: روزهای سختی 
را پیــش رو داریم و باید برای بهتریــن عملکرد در این 

شرایط خود را آماده کنیم.
حســین ثــوری در خصوص دعوت از بوکســورهای 
برتر کشــور به اردوی تیم ملی اظهار کرد: مسابقات 
قهرمانی کشــور ملاک اصلی برای انتخابی تیم ملی 
اســت. اما با شرایط بیماری کرونا پیش بینی می شود 
تا پایان امســال نتوانیم این رقابت ها را برگزار کنیم. 
بایــد برای شــرکت در پیکار گزینشــی المپیک به 
میزبانی فرانســه 6 بوکســور را انتخاب کنیم. بر این 
اساس تنها راهی که ترکیب تیم ملی را ببندیم، باید 
بهترین نفرات به صــورت وزن به وزن به اردوی تیم 
ملی دعوت شوند و برترین بوکسورها برای حضور در 

رقابت های فرانسه انتخاب شوند. 

مشکلات مالی شدید#
ثوری در مورد اینکه برای اعزام به مسابقات با مشکلات 
مالــی زیادی روبه رو هســتند عنوان کــرد: با توجه به 
شرایط بد اقتصادی و تحریم ظالمانه بر علیه کشورمان 
و با بی پولی ها، خیلی شانس آوردیم اعزامی به مسابقات 
نداریــم. قبلاً یک تیــم به مســابقات بین المللی اعزام 
می کردیم، هزینه  بلیت ها ۸0 میلیون تومان می شد. ولی 
هم اکنون فقط پول بلیت برای یک نفر 60 میلیون تومان 

است.
 وی با اشــاره به اینکه تمام تلاشــمان این اســت با 
6 بوکســور به مســابقات گزینشــی المپیک برویم 
گفت: موافقت یــا عدم اعزام تیم ها به مســابقات با 
تصمیم شــورای برون مرزی وزارت ورزش و جوانان 
اســت. همیشــه در بحث اعزام به مسابقات، کیفیت 
اهمیت دارد نه کمیت. می گویند نفراتی را به رویداد 

بین المللی ببرید که بهترین هســتند و شانس مدال 
دارند. این موضوع دغدغه همیشــگی ماســت. فقط 

آمادگی نفرات برعهده فدراسیون هاست.

سرمربی تیم ملی: کادرفنی تغییر نمی کند#
علیرضا اســتکی، ســرمربی تیم ملی در خصوص آغاز 
اردوهای دو بوکســور المپیکی کشــورمان اظهار کرد: 
مدت زمان هــر یک از اردوهــا 15 روز تمرین و چهار 
روز استراحت اســت. بدین ترتیب اردوها تا رقابت های 

گزینشی فرانسه و المپیک توکیو ادامه خواهد داشت.
وی درباره اعضای کادر فنی حاضر در این مرحله از اردوها 
یادآور شد: غلامرضا کریمی و دانیال تیماجی به عنوان 
مربی و بدنساز حاضر هستند. در کادر فنی تغییر خاصی 

نداریم. 
سرمربی تیم ملی بوکس با اشاره به اینکه هیچ مشکل 
مالی برای برگــزاری اردوی دو المپیکی و برای حضور 
نفرات بیشتر هنوز برنامه ای نداریم عنوان کرد: برای دو 
بوکسور المپیکی و اعضای کادر فنی هتل گرفتند ولی 
برای حضور نفرات بیشتر در اردو، فدراسیون با مشکلات 
مالی روبه رو است. به خاطر شرایط کرونا، هنوز خوابگاه ها 

را در مجموعه انقلاب به فدراسیون نداده اند.
اســتکی در مــورد اینکه شــرایط بــرای برگزاری 
پیکارهــای انتخابــی تیم ملی هموار نیســت عنوان 
کرد: روی گزینشــی المپیک توکیو در فرانسه خیلی 
حســاب کرده  بودیم چون هنوز در 6 وزن، شــانس 
کســب ســهمیه داریم. باید ۳5 نفر بــه اردو دعوت 
بشوند تا مســابقات انتخابی بگذاریم و 6 نفر را برای 
ایــن رقابت ها انتخاب کنیم. در هفت ماه باقیمانده تا 
گزینشی المپیک در فرانسه باید تلاش کنیم سهمیه 

بگیریم و یک تیم خوب برای توکیو آماده کنیم.

مرادمند در گفت و گو با قدس:

دلی به استقلال ملحق شدم
ثوری: بوکس روزهای سختی در پیش دارد

تیم ملی بوکس در تکاپوی کسب سهمیه ها

گزارش ویژه

حاج صفی نمی تواند ترانسفر شود؟
تراکتور به یونانی ها راه نمی دهد

ورزش: یک رســانه یونانی خبر داد: فدراسیون فوتبال در پرونده 
مدافع ایرانی تراکتور رأی را به نفع باشــگاه داد تا انتقال این 

بازیکن به یونان غیرممکن شود. به گزارش سایت »گازتا« 
یونان، پرونده احسان حاج صفی با آریس تسالونیکی به 
نظر بسته شده، چون باشــگاه تراکتور با وجود تمایل 

مدافع ایرانی برای حضــور در یونان، اما مانع از این 
انتقال شد.

در پرونده کشمکش حاج صفی با تراکتور فدراسیون 
فوتبال ایــران هم به نفع باشــگاه رأی داده و این 

بازیکن تاکنون نتوانســته از این تیم جدا شود. حاج 
صفی با آریس به توافق شفاهی رسیده بود، اما اطلاعات 
رســیده حاکی از آن است باشگاه تراکتور مخالف فسخ 

قرارداد این بازیکن است.
تراکتور یک فصل دیگر با حاج صفی قرارداد دارد و خواهان 

دریافت ۳00 هزار یورو غرامت شــده است. حاج صفی به دلیل عدم 
دریافت دســتمزد 100 هزار یورویی اش از تراکتور خواهان جدایی از 

این تیم بود، ولی فدراسیون رأی را به نفع باشگاه داد.
با این حکم فدراســیون ایــران انتقال حاج صفی به آریس ســالونیک 

غیرممکن است. به همین خاطر باشگاه آریس باید به دنبال بازیکنی باشد 
که ویژگی های مدافع ایرانی را داشته باشد. 

یونانی ها که نگران منتفی شــدن این انتقال هســتند، باشگاه تراکتور را به 
مانع تراشی برای جدایی حاج صفی متهم می کنند.

این در حالی اســت که باشگاه تراکتور با قهرمانی در جام حذفی، سهمیه مستقیم 
حضور در لیگ قهرمانان آسیا را هم برای فصل ۲0۲1 کسب کرده است.

هنوز جزئیاتی از قرارداد حاج صفی با باشگاه تراکتور منتشر نشده و مشخص نیست 
این بازیکن در نهایت می تواند تبریز را ترک کند یا خیر؟

ورزش: نماینده مجلس شــورای اسلامی اعلام کرد: 
فدراســیون فوتبال ایران به صــورت کتبی به تعلیق 

تهدید شده است.
قاضی زاده هاشــمی در مورد پرونده ویلموتس گفت: 
متأســفانه یک نامه ای از فیفا و AFC برای ما ارسال 
شد و فدراســیون فوتبال به تعلیق تهدید شد. البته 
یکبار قبل از جام ملت های آسیا در امارات به صورت 
شــفاهی به تعلیق تهدید ولی این بار به صورت کتبی 

تهدید شدیم.
قاضی زاده هاشمی ادامه داد: 
البته ما برای حل این موضوع 
از دســتگاه نظارتی و امنیتی 
دعوت می کنیــم چرا که در 
رأس آن نامه ذکر شده است 
باید براساس کدگذاری و بنا بر منابع مطمئن داخلی و 
منابعی که آدرس های غلط داده اند را کشف کنیم. چرا 
که این پرونده قضایی، راجع به مسائل مالی غیرفوتبالی 

پرونده ویلموتس بوده است.

اطلاعات مهم#
وی افزود: بحث انتخاب ســرمربی جــای خود دارد. 
مسائل و حواشی مطمئنی داشته است. ما اطلاعاتی 
از آن دســتگاه خواهیم خواســت که باید به صورت 
موثق اعلام کنند. اگر داده های درســتی به ما ندهند، 
قول می دهم که در یک ماه آینده بسیاری از اطلاعات 
درستی که در دست داریم را در اختیار مردم بگذاریم.

نماینده مجلس شــورای اسلامی گفت: آنچه واقعیت 
اســت این اســت آقایان باید بپذیرند یک قرارداد بد 
بستند، از افراد حقوقی قوی استفاده نکردند و ملاکشان 
فقط بستن قرارداد با یک سرمربی بود. ضمن اینکه باید 
مشخص شود ذی نفعان قرارداد آن هم با این رقم چه 
کسانی هستند. این ها پیش بینی می شد، اما سکوت 
کردیم وکلا دفاعیات کامل را ارائه بدهند و کارشان را 

بکنند تا شامل این آرا نشویم.

فوتبال ویرانه#
وی در پاسخ به معضلات رئیس بعدی فدراسیون گفت:
من واژه ســراغ ندارم، اما از سخت خیلی بدتر است. 
فوتبال ما به ویرانه و بدتر از آن تبدیل شده است. رئیس 

بعدی حداقل باید هزار میلیارد پول بیاورد. این پول ها را 
چگونه می آورد و در قبالش چه می خواهد؟ این قرارداد 
آن قدر بد بسته شد که تا سال ها به نسل های مختلف 
فوتبال ما در همه رده هــا از نوجوانان تا امید، زنان تا 

مردان و فوتبال تا فوتسال ضربه می زند.
وی در پایــان گفت: تلقی ما این اســت ویلموتس از 
روز اول به قصــد کار کردن به ایران نیامد، چون او از 
نخســتین روز، ایراد های قرارداد را می دانست. تعداد 
روز هــای حضــورش در ایران، شــیوه کار کردنش و 
تعصبش به کار همه نشان می داد اصلاً قصد کار کردن 
ندارد. او پس از باخت مقابل عراق و بعد از شکســت 
مقابل بحرین کوچک ترین ناراحتی در وجودش دیده 

نمی شد.

امیرمحمد سلطان پور: فصــل جدید رقابت های لیگ برتر 
باشــگاه های انگلســتان دیروز با برگزاری چهار مسابقه آغاز 
شــد و امروز با دیدارهای وست بروم با لسترسیتی و تاتنهام 
با اورتون پیگیری می شــود؛ مســابقاتی که فصل گذشته به 
خاطر همه گیری ویروس کرونا طولانی تر شد، اما در نهایت با 
قهرمانی لیورپول همراه بود؛ البته این فصل، دیگر مدعیان به 
دنبال دستیابی به جام مسابقات خواهند بود. در زیر آخرین 
شــرایط پنج تیم بزرگ مســابقات یعنی آرســنال، چلسی، 
لیورپول، منچســتریونایتد و منچسترســیتی را با هم مرور 

می کنیم:

آرسنال؛ سهمیه لیگ قهرمانان اروپا هدف #
توپچی ها

لندنی ها فصل گذشــته عملکرد بدی در لیگ داشــتند و با 
کســب رتبه هشــتم، ضعیف ترین عملکرد خود در ربع قرن 

گذشته را به ثبت رساندند.
البته از زمان روی کار آمدن میکل آرتتا شرایط برای آن ها 
بهتر شده و موفق شــدند قهرمان جام حذفی شوند و البته 
ابتدای این فصل کامیونیتی شیلد را با شکست قهرمان لیگ 
یعنی لیورپول بدست آوردند. با تغییر و تحولاتی که به وجود 
آمده و فلســفه ای که آرتتا در تیم پیاده کــرده، طرفداران 
آرســنال امیدوارند تا بتوانند در بین چهار تیم بالای جدول 

قرار بگیرند.
خریدهــا: پابلو ماری – فلامنگو؛ ســدریک ســوآرس – 
ساوتهمپتون؛ ویلیان – چلسی )رایگان(؛ گابریل – لیل )۲۷ 

میلیون پوند(؛ دنی سبایوس - رئال مادرید )قرضی(
فروش ها: هنریک مخیتاریان – رم )رایگان(

نقطه قوت فصل گذشته: پیر امریک اوبامیانگ
نقطه ضعف فصل گذشــته: کمبــود شــوتزنی و خلق 

موقعیت های گلزنی
مهره کلیدی: پیر امریک اوبامیانگ

پدیده احتمالی: ویلیام سالیبا

چلسی؛ ترکیبی متفاوت و امید برای قهرمانی#

نخســتین فصل حضور فرانــک لمپارد در اســتمفوردبریچ 
پیچیدگی های خاص خود را داشت. شیرهای لندن در تابستان 
گذشته از خرید محروم بودند و لمپارد با استفاده از جوانانش 
تیم جذابی ســاخت و فراتر از انتظار موفق به کسب سهمیه 
لیــگ قهرمانان اروپا و فینالیســت جام حذفی شــد. اما این 
تابستان آن ها از لحاظ خرید حسابی جبران کردند و چندین 
بازیکن گرانقیمت را به تیم خود آورده تا انتظارات را بسیار بالا 

ببرند و همگان به آن ها به عنوان مدعی قهرمانی نگاه کنند.
خریدها: تیمو ورنــر – لایپزیگ )۴5 میلیون پوند(؛ حکیم 
زیــاش – آژاکــس )۳۳.۳ میلیــون پوند(؛ بــن چیلول – 
لسترســیتی )50 میلیون پوند(؛ تیاگو سیلوا – پی اس جی 

)رایگان(؛ کای هاورتز – بایرلورکوزن )۷1 میلیون پوند(
فروش ها: ویلیان – آرسنال )رایگان(؛ پدرو – رم )رایگان(

نقطه قوت فصل گذشته: خط حمله قدرتمند و گلزنی بالا
نقطه ضعف فصل گذشته: خط دفاع و دروازه بان ضعیف

مهره کلیدی: کریستین پولیسیک
پدیده های احتمالی: تیمو ورنر و کای هاورتز

 لیورپول؛ آیا قرمزها می توانند #
از قهرمانی خود دفاع کنند؟

لیورپول فصل گذشــته اولین عنوان قهرمانی لیگ خود را از 
ســال 1990 به این طرف بدست آورد و این کار را با اقتدار 

تمام و با شکستن چندین رکورد انجام داد. در کنار ستاره ها، 
لیورپول این کیفیت بالای خود را مدیون سرمربی اش یعنی 

یورگن کلوپ است. 
این ســرمربی آلمانــی می داند این فصــل کاری به مراتب 
سخت تر از گذشته خواهد داشت و تمامی تیم ها برای متوقف 
کردن او به میدان خواهند آمد؛ به خصوص منچسترســیتی 
انگیزه های زیادی برای جبران دارد و بعید است مانند فصل 
قبل 9 شکســت را تجربه کند و راه را این گونه برای قرمزها 

در راه قهرمانی باز بگذارد. 
با وجود نداشــتن خرید بزرگی تا اینجای تابستان، لیورپول 
شــاکله اصلی خود را حفظ کرده و بــی گمان برای دفاع از 

عنوان قهرمانی فصل را آغاز خواهد کرد.
المپیاکوس )11.۷5   – خریدها: کاســتاس تســیمیکاس 

میلیون پوند(
فروش ها: دژان لــوورن – زنیت )10.9 میلیون پوند(؛ آدام 

لالانا – برایتون )رایگان(
نقطه قوت فصل گذشته: ثبات، تشنگی تمام نشدنی برای 

موفقیت، خط دفاعی قوی، دوندگی بالا
نقطه ضعف فصل گذشته: کمبود هافبک خلاق در میانه 

میدان، نیاز به گلزنی بیشتر
مهره کلیدی: نایجل فن دایک

پدیده احتمالی: کورتیس جونز

 منچسترسیتی؛ راهی برای بازگشت #
به مسیر قهرمانی

پس از دو قهرمانی پیاپی در لیگ برتر، فصل گذشــته شاهد 
شکست پپ گواردیولا مقابل لیورپول بودیم و البته آن ها در 

لیگ قهرمانان بازهم ناکام بزرگی بودند. 
اما شاید مهم تر از این قضایا، وضعیت ترکیب منچسترسیتی 
دغدغه اصلی آن ها باشد، چون یکی از بزرگ ترین مهره های 
خود یعنی داوید ســیلوا را از دســت دادند و آینده سرخیو 
آگوئرو نامشخص است؛ و به نظر می رسد این تیم به بازسازی 

خاصی نیاز داشته باشد. 

امــا با همــه این هــا همچنــان ترکیــب این تیــم پر از 
بازیکنــان بــزرگ و ســطح اول اســت و بــاز هــم هــر 
 رتبــه ای پایین تــر از اول برایشــان شکســت محســوب 

خواهد شد.
خریدها: فران تورس – والنســیا )۳۷ میلیون پوند(؛ ناتان 

آکه – بورنموث )۴1 میلیون پوند(
نقطه قوت فصل گذشــته: خط حملــه، مالکیت توپ و 

زمین، موقعیت سازی
نقطه ضعف فصل گذشته: خط دفاع

مهره کلیدی: کوین دبروین
پدیده احتمالی: فیل فودن

 منچستریونایتد؛ آیا اوله، شیاطین سرخ را #
به سطحی بالاتر می رساند؟

درست است منچســتریونایتد فصل گذشــته را بدون جام 
پشت ســر گذاشت اما زیرســاخت این تیم برای کم کردن 
اختلاف با دو قدرت فعلــی فوتبال انگلیس یعنی لیورپول و 

منچسترسیتی مناسب به نظر می رسد. 
آن هــا مهره هــای خلاقی در خط حملــه و هافبک با وجود 
بازیکنانی مانند مارسیال، رشفورد، گرینوود، برونو فرناندز و 
پل پوگبا دارند و با اضافه شــدن دونی فن دبیک شرایط خود 

را باز هم بهبود بخشیدند. 
طرفــداران یونایتــد هنــوز منتظــر خریدهای بیشــتری 
هســتند به خصوص آمدن جیدون ســانچو به اولدترافورد، 
 امــا بــدون خرید دیگری بــاز هم خود را مدعــی قهرمانی 

می بینند.
خریدها: دونی فن دبیک – آژآکس )۳9 میلیون پوند(

نقطه قوت فصل گذشته: تیمی جوان، خط دفاع مناسب، 
خلاقیت بالا در هافبک و خط حمله

نقطه ضعف فصل گذشــته: مهاجمانی با تمام کنندگی 
ضعیف

مهره کلیدی: برونو فرناندز
پدیده احتمالی: میسون گرینوود 

ورزش: غلامعلی مرتضایی گفت: با وجود جدا شدن چند بازیکن، شاکله تیم فصل قبل 
را حفظ کردیم، اما واقعیت این است با بودجه کم حفظ تمام بازیکنان ممکن نیست.

غلامعلی مرتضایی در گفت وگو با ایسنا، در خصوص وضعیت مالی تیم فوتسال فرش آرا 
مشهد برای حضور در لیگ برتر فوتسال کشور اظهار کرد: با توجه به وضعیت اقتصادی 
که داشتیم نتوانستیم برخی از بازیکنان مثل قدرت بهادری و علی ابراهیمی را حفظ 
کنیم و آن ها از ما جدا شدند. بودجه تیم با توجه به مشکلات مربوط به حوزه اقتصاد و 
مباحث مربوط به تورم، نسبت به سال گذشته باید افزایش داشته باشد؛ چرا که برای 

حفظ و جذب بازیکنان قدیم و جدید نیاز به پول داریم.
وی در خصوص هدف گذاری فرش آرا در فصل آتی لیگ برتر فوتسال عنوان کرد: در گام 
نخست می خواهیم از مرحله اول صعود کنیم و در جمع 6 تیم برتر قرار بگیریم. گروه 
سختی داریم و باید سعی کنیم جزو سه تیم اول باشیم. شاکله تیم سال قبل را حفظ 

کردیم و امیدوارم در مرحله دوم هم موفق ظاهر شویم.
مدیرعامل تیم فوتسال فرش آرا مشهد با گلایه از بازیکنانی که تیم را ترک کردند بیان 

کرد: از بازیکنان مشهدی توقع داشتیم تا تیم را همراهی کنند، اما با بودجه کمی که 
داریم، نمی توانیم درخواســت آن ها را قبول کنیم. قرارداد بهادری در تیم گیتی پسند 
چیزی حدود ســه برابر رقم قراردادش با فرش آرا در ســال قبل است. مس سونگون، 
گیتی پسند و کراپ تیم هایی هستند که منابع مالی بالایی دارند و می توانند رقم های 
بالایی را به بازیکنان پیشنهاد دهند. مرتضایی گفت: به شدت به نحوه برگزاری مسابقات 
اعتراض داشــتیم. برنامه بازی ها بدین صورت بود که لیگ در قالب دو گروه و از دهم 
مهرماه آغاز و پس از برگزاری ســه بازی، به مدت 50 روز تعطیل شود. ضمن اینکه 
قرار بود بازی ها در شــهر بی طرف و بدون پخش زنده برگزار شود. درخواست کردیم 
تا بازی ها به صورت رفت و برگشتی صورت گیرد تا بتوانیم تبلیغات خوبی در مشهد 
داشــته باشیم. در همین زمینه کارخانجات فرش آرا اعلام کرد با این شیوه مسابقات، 
به اهداف اسپانسرینگ خود نمی رســد و نمی تواند تیمداری کند. بخش عمده ای از 
هزینه های تیم توسط شرکت کارخانجات فرش آرا تأمین می شود اما باز هم به دنبال 

اسپانسر خواهیم بود.

قاضی زاده هاشمی خبر داد

فدراسیون به صورت کتبی به تعلیق تهدید شده است

ضد  حمله

صعود سه پله ای ایران در رده بندی فیفا
ورزش: تیــم ملی فوتبال ایران بدون انجام بازی با ســه پله صعود در 
رده ســی ام رده بندی فیفا در ماه سپتامبر قرار گرفت.  بر این اساس در 
رده بندی تیم های ملی فوتبال جهان در ماه سپتامبر ۲0۲0 که سایت 
football-rankings اعلام کرده اســت تیم ملی فوتبال ایران با سه پله 
صعود در رده سی ام جهان و دوم آسیا قرار گرفت و فاصله خود را با تیم 
ملی ژاپن در صدر برترین تیم های آسیایی کاهش داد. بلژیک همچنان 
بدون تغییر در صــدر رده بندی تیم های ملی فوتبال جهان قرار دارد و 
فرانسه و برزیل پشت سر این تیم قرار گرفته اند. در بین تیم های آسیایی 
تیم ملی فوتبال ژاپن همچنان در رده نخست آسیا و ۲۸ جهان قرار دارد.

مقصد جدید دلفی مشخص شد
ورزش: یونس دلفی یکی از سه بازیکن ایرانی تیم فوتبال شارلروا بلژیک 
بود کــه به دلیل بازی نکردن در این تیــم، تصمیم به ترک بلژیک و 
بازی در تیم دیگری گرفت. طبق اعلام سایت »index«، مشکل باشگاه 
گریتسا در سمت راست با توافق این باشگاه با یونس دلفی وینگر ایرانی 
حل شده است. این سایت مدعی شد دلفی 19 ساله با قرارداد قرضی 
راهی تیم گریتسا می شود و خبر این توافق به صورت رسمی چند روز 

دیگر اعلام خواهد شد اما مبلغ قراردادش مشخص نیست.

 غیبت قطعی مدافع پرسپولیس 
در لیگ قهرمانان آسیا

ورزش: محمد نادری پرسپولیس را در ادامه رقابت های لیگ قهرمانان 
آســیا همراهی نمی کند. مدافع چپ پرسپولیس هنوز نتوانسته نظر 
مســئولان باشــگاه کورتریک بلژیک را برای عقد قرارداد رســمی با 
سرخپوشان پایتخت جلب کند. از این رو حضورش در لیگ قهرمانان 
آسیا با توجه به میزان آسیب دیدگی که دارد منتفی است تا در تهران 
ضمن پشــت سر گذاشــتن دوران نقاهت بتواند رضایت نامه خود را از 

کورتریک دریافت کند.

آخرین وضعیت انتقال واسعی به استقلال 
ورزش: سعید واسعی در گفت وگو با فارس، در خصوص اینکه سرانجام 
تکلیف انتقالش به باشگاه استقلال چه شد عنوان کرد: من هنوز رضایت 
نامــه ام را نگرفته ام اما با وجود آنکه کارهای انتقالم نهایی شــده بود، 
مخالفت ها صورت گرفت اما به نظر می رسد قضیه هنوز به صورت کامل 
باز نشده است. هافبک پیکان تصریح کرد: پروژه انتقال در زمان مدیریت 
آقای گرشاسبی کلید خورد اما به دلیل بازنشستگی از سمت خود کنار 
رفتند و حالا من مانده ام و حوضم!وی یادآور شــد: تأکید می کنم 90 
درصد کار انتقال من به استقلال با پیگیری آقای گرشاسبی انجام شد. 
پیکان تیم ریشــه داری است و خودم را مدیون این باشگاه می دانم،  اما 
دلم جای دیگر اســت. شاید کم پیش بیاید چنین فرصتی نصیب یک 
بازیکن شود. امیدوارم انتقال من به استقلال انجام شود تا بتوانم در این 

تیم پیشرفت کنم.

 تارتار: دلال محروم شده 
در بدنه مدیریت یک باشگاه است

ورزش: مهدی تارتار مربی پیشین تیم نفت مسجد سلیمان درگفت وگو 
با فارس در مورد مربیان جوانی که به تازگی به لیگ برتر وارد شده اند 
گفت: تعــدادی از مربیان جوان در لیگ های پایین تر خوب کار کردند 
و حالا وارد لیگ برتر شــده اند. این کار یعنی اعتماد کردن به جوان ها، 
کار خیلی خوب است. اما بعضی از مربیان هستند اصلاً کارنامه ندارند. 
با خودشــان به تیم ها پول می برند و با دلالی جا به جا می شــوند. این 
ظلم به مربیان کارنامه دار اســت. تارتار اضافه کرد: شایســته سالاری 
رعایت نمی شــود و رابطه ها دخالت دارند. این یک فاجعه اســت؛ چرا 
نباید نهادهای نظارتی ما روی مربیان داخلی ورود کنند؟ انتخاب مربیان 
داخلی هم هزاران مشکل دارد. دلالی که 1۲سال پیش به بازیکن من 
پیشــنهاد رشوه داده و دو سال محروم شــده، چطور می شود در بدنه 

مدیریت یک باشگاه حضور داشته باشد؟

دستمزد نجومی رضاییان در الدحیل
ورزش: یک رسانه قطری از دستمزد نجومی مدافع ایرانی در الدحیل 
خبر داد. سایت »کانون هواداران الدحیل« قطر پیش از آغاز رقابت های 
لیگ قهرمانان آسیا ۲0۲0 به تمجید از لژیونرهای این تیم پرداخت. این 
رسانه اعلام کرد تمام تیم ها آرزو دارند تا لژیونرهای الدحیل را در ترکیب 
تیمشان داشته باشند. چهار  لژیونر الدحیل عبارتند از: دودو، ادمیلسون، 
مهدی بن عطیه و رامین رضاییان. مجموع دستمزد سالیانه این چهار 
لژیونر الدحیل طبق گزارش این رسانه قطری ۲0 میلیون یورو)تقریباً 

5۴0 میلیارد تومان( است.

 درخواست ۱۱ میلیاردی گل محمدی 
برای قرارداد دو ساله با پرسپولیس

ورزش: چند روزی است مطالبی درباره درخواست 10 میلیاردی یحیی 
گل محمدی برای فصل آینده مطرح می شود اما در این باره قصه چیز 

دیگری است.
دراین باره یک منبع آگاه در باشگاه پرسپولیس به ایسنا اعلام کرده یحیی 
گل محمدی پس از حل شدن سوءتفاهماتش با باشگاه پرسپولیس، به 
این باشگاه اعلام کرده تا قراردادش را یک سال دیگر تمدید کنند و از آن 
جایی که مبلغ قرارداد فصل آینده این مربی 5میلیارد و 500 میلیون 
تومان است از باشگاه خواسته تا به اندازه همین مبلغ برای فصل آینده 
دســتمزد تعیین شــود. یعنی در واقع برای دو سال، گل محمدی 11 
میلیارد تومان دریافتی داشته باشد. البته در کنار این درخواست یحیی 
گل محمدی برنامه دو ساله به باشگاه ارائه کرده که قصد دارد با اجرای 

آن، موفقیت های پرسپولیس را ادامه دهد.

پیشنهاد پورتو به یک بازیکن ایرانی دیگر
ورزش: مدیر برنامه های مجید حسینی در گفت و گویی که در ارتباط 
با این بازیکن داشت اظهار داشت: در روزهای اخیر دو پیشنهاد جدید 
و جالب توجه به این مدافع ملی پوش رسیده است. وینسنت کمپانی 
بازیکن سابق تیم های ملی بلژیک و منچسترسیتی که در حال حاضر 
سرمربی تیم اندرلخت بلژیک است خواهان مجید حسینی شده و روز 
گذشــته مسئولان این باشگاه درهای مذاکره را با مدیر برنامه های این 
بازیکن گشــودند. اما اندرلخت یک رقیب سرشناس دارد و آن طور که 
مدیر برنامه های حســینی می گوید پورتــو قهرمان پرتغال که مهدی 
طارمــی را در اختیار دارد خواهان جذب مدافع تیم ملی ایران اســت. 
بنابه گفته مدیر برنامه های مجید حسینی دو باشگاه پورتو و اندرلخت 

مذاکراتشان را برای انتقال این بازیکن با ترابزون آغاز کرده اند.

منهای فوتبال

هفته نخست لیگ برتر انگلیس
تاتنهام - اورتون

 یکشنبه 23 شهریور -  20:00 از شبکه ورزش

لیگ قهرمانان آسیا
الاهلی امارات - شهرخودرو

 دوشنبه 24 شهریور -  ۱9:30 از شبکه ورزش

لیگ قهرمانان آسیا
الوحده امارات - استقلال

 دوشنبه 24 شهریور -  22:30 از شبکه سه

ورزش در سیما

علیرضا پاکدل: 
هرچه لازم باشد برای تیم جوانان فراهم می کنیم 
قدس: تیم ملی جوانان کشــورمان خود را برای حضور در رقابت های 
قهرمانی جوانان آسیا آماده می کند. علیرضا پاکدل، رئیس فدراسیون  
هندبال به همراه عزتی، دبیر و ریاحی، مشاور رئیس فدراسیون با حضور 

در محل تمرین جوانان کشورمان از نزدیک شاهد تلاش آنان بود.
فؤاد فرهادی، پارسا محمدی، ابوالفضل لطفی، یونس آثاری، امیرعباس 
ســلطانی، ولی الله آرش، پوریا فتاحی، حســن جهانی، بهشاد فتاحی، 
امیرحسین فیروزبخت، مهدی شــریفی، رضا شجاعی، رضا یادگاری، 
علی رهنما، رضا شــهبازی، پوریا به نام فرد، مهدی رئیســی، حسین 
بهادری، محمدرضا امیری، محمدرضا کاظمی و سجاد دارداران بازیکنان 

دعوت شده به این مرحله از اردو هستند 

امامی: به بنا حق می دهیم نگران باشد
ورزش: ســخنگوی فدراسیون کشــتی گفت: به بنا حق می دهیم نگران 
وضعیت اردوهای تیم ملی باشد. محمد ابراهیم امامی درباره استعفای محمد 
بنا از سرمربیگری تیم ملی کشتی فرنگی و اینکه آیا فدراسیون کشتی با این 
استعفا موافقت کرده یا خیر اظهار کرد: وقتی استعفای کتبی در کار نبوده 

نمی دانم چرا درباره موضع فدراسیون کشتی سؤال می شود.
ســخنگوی فدراســیون کشــتی افزود: فکر می کنم بنا با توجه به حس 
مسئولیت پذیری که دارد و هفت ماه تیم ملی به خاطر کرونا بلاتکلیف بوده، 
چنین اقدامی کرده است. به بنا حق می دهیم نگران آینده تیم ملی باشد. 
به نوعی می توان به او حق داد که نگران تشــکیل اردوهای تیم ملی باشد 
اما این وضعیت دست وزارت ورزش یا کمیته ملی المپیک و حتی اتحادیه 
جهانی کشتی نیست و شرایطی است که در تمام دنیا به خاطر شیوع کرونا 

ایجاد شده است.

با وجود دعوت به اردوی تیم ملی
زهرا نعمتی راهش را از کمانداران جدا کرد

ورزش: با وجودی که نام زهرا نعمتی در فهرست دعوت شدگان به اردوی 
تیم ملی تیروکمان برای اردوی کیش قرار داشت وی کماکان در تهران و 
به صورت اختصاصی پیگیر تمریناتش است. فدراسیون تیروکمان با کسب 
مجوز لازم از ستاد مقابله با کرونا در ورزش و با رعایت پروتکل های بهداشتی 
از ابتدای هفته گذشته اردوی تیم های ملی ریکرو و کامپوند مردان و زنان را 
به طور همزمان آغاز کرد. زهرا نعمتی که در دو پارالمپیک ۲01۲ لندن و 
۲016 ریو به عنوان قهرمانی دست یافت، سال گذشته از نخستین اعزام به 
رقابت های انتخابی پارالمپیک سهمیه این بازی ها را برای خود قطعی کرد. 

اردوی تیم ملی ریکرو تا ۲۷ شهریورماه در کیش دنبال خواهد شد.

دعوت خادم الشریعه به مسابقات سریع »کارپف« 
ورزش: برگزارکنندگان مسابقات شطرنج سریع »کارپف« در فرانسه برای 
دومین سال متوالی از سارا خادم الشریعه برای حضور در این رقابت ها دعوت 
کرده اند. سال گذشته رقابت های سریع کارپف با حضور هشت شطرنج باز 
زن و مرد و از جمله سارا خادم الشریعه برگزار شد، این رقابت ها امسال به 
دلیل کرونا به صورت آنلاین برگزار می شــود.  قرار است 16 بازیکن دعوت 
شده به مسابقات سریع کارپف آبان ماه در دو گروه هشت تیمی با یکدیگر 

رقابت داشته باشند.

حضور یک دوچرخه سوار ایرانی در المپیک 
ورزش: خســرو قمری رئیس فدراسیون دوچرخه سواری در گفت وگو 
با تسنیم درباره آخرین وضعیت توزیع و کسب سهمیه های المپیک و 
پارالمپیک ۲0۲0 توکیو در رشته دوچرخه سواری اظهار کرد: در حوزه 
مربوط به پارالمپیک، یک ســهمیه به ایران اختصاص یافته که به نام 
کشورمان است. این ســهمیه به کشورمان تعلق گرفته است، اما باید 
در یکــی دو رقابت حضور پیدا کنیم تا قطعی شــود. در واقع با انجام 
یکی دو اعــزام، حضور یک رکابزن ایرانی در پارالمپیک ۲0۲0 توکیو 

قطعی خواهد شد.
وی در ادامــه افزود: ما در همین باره با مســئولان کمیته ملی پارالمپیک 
صحبت هایی داشته ایم تا برای این اعزام های مورد نیاز به فدراسیون کمک 
کنند و در نهایت بتوانیم یک رکابزن در بازی های پارالمپیک داشته باشیم.

رئیس فدراسیون دوچرخه ســواری درباره سهمیه های مربوط به المپیک 
۲0۲0 توکیو گفت: در رشــته کوهستان هنوز پرونده سهمیه المپیک باز 
است. با توجه به اینکه در چند ماه اخیر هیچ گونه فضای رقابتی در رشته 
کوهستان وجود نداشته است، باید منتظر تصمیمات فدراسیون جهانی برای 

سال ۲0۲1 باشیم.
قمری همچنین خاطرنشان کرد: در رشته جاده فقط یک سهمیه به ایران 

اختصاص یافته است. 

 صعود یاران موسوی و حیدری 
به مرحله نهایی کاپ هندبال رومانی

ورزش:با شیوع کرونا مسابقات ورزشی تعطیل شد. اکنون با بهتر شدن 
و تحت کنترل درآمدن شرایط در برخی کشورها مسابقات ورزشی در 
حال انجام است. تیم دیناموبخارست رومانی که دو لژیونر هندبال ایران 
سید علیرضا موسوی و سعید حیدری راد را به خدمت دارد در مرحله 
نیمه نهایی کاپ رومانی به مصاف باکائو رفت که با نتیجه ۲۲ بر 1۷ به 

برتری رسید و به مرحله نهایی راه یافت.
مســابقات هندبال کاپ رومانی تا مرحله یک چهارم نهایی در آذر 9۸ 
انجام شــده بود و امروز مرحله نیمه نهایی انجام شد. تیم سود و تیم 
یشعرا دو تیم دیگر هستند که باید در این مرحله مسابقه دهند. برنده 
این دیدار در مرحله نهایی باید با دینامو بخارست برای عنوان قهرمانی 
بجنگد. در حال حاضر باکائو عنوان سومی کاپ رومانی را در اختیار دارد.

بررسی مدعیان لیگ برتر انگلیس به بهانه آغاز فصل جدید

زمانی برای جنگ غول ها
با بودجه کم حفظ تمام بازیکنان ممکن نیست

مدیرعامل فرش آرا: نیازمند اسپانسر  برای تأمین هزینه ها هستیم
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سیما و سینماسیما و سینما

خبر

2 جایزه برای سینمای ایران در  جشنواره ونیز
ســیما و ســینما: جایــزه 
هیئت داوران مستقل جشنواره 
فیلم ونیز و جایزه فدراســیون 
بین المللی منتقدان به دو فیلم 
ایرانــی »جنایــت بی دقت« و 

»دشت خاموش« رسید.
به گزارش ایســنا، چهاردهمین دوره جوایز»بیســاتوی« طلایی که 
سالانه از ســوی هیئت داورانی مســتقل و به موازات جشنواره ونیز 
برگزار می شــود و برگزیدگان خود را از میان فیلم های حاضر در این 
رویداد ســینمایی انتخاب می کنند، امســال جایزه بهترین فیلم نامه 
خــود را به شــهرام مُکری و نســیم احمدپور بــرای فیلم »جنایت 

بی دقت« داد. 
همچنیــن هیئــت داوران فدراســیون بین المللی منتقــدان فیلم 
ـ)فیپرشــی( حاضر در جشــنواره ونیز هم »دشت خاموش« ساخته 
احمــد بهرامی را به عنوان بهترین فیلم جشــنواره ونیز ۷۷ انتخاب 

کردند. 
»جنایت بی دقت« و »دشت خاموش« هر دو نماینده سینمای ایران 

در بخش افق های هفتاد و هفتمین جشنواره فیلم ونیز هستند. 
بابک کریمــی، راضیه منصوری، ابوالفضل کاهانی، محمد ســاربان، 
عــادل یراقی، محمد بهرازنیا و بهزاد دورانــی، بازیگران فیلم جدید 
 و ۱۳۹ دقیقــه ای شــهرام مُکــری با عنــوان »جنایــت بی دقت« 

هستند. 
»دشت خاموش« دومین فیلم احمد بهرامی با بازی علی باقری، فرخ 
نعمتی، مهدیه نساج، مجید فرهنگ و تورج الوند است. فیلم داستان 
لطف الله مردی تنهاســت که به عنوان پیشکار در یک کوره آجرپزی 
کار می کند و رابط میان صاحب کوره و کارگران است. صاحب کوره 
روزی همه کارگران را جمع کــرده و خبری را به آن ها می دهد که 

زندگی همه کارگران را دچار دگرگونی می کند.
هفتــاد و هفتمین جشــنواره بین المللی فیلم ونیــز به عنوان اولین 
رویداد مهم ســینمایی کــه پس از بحران جهانــی کرونا به صورت 
فیزیکی  برگزار شــد، دیروز ۲۲شهریور با برگزاری مراسم اختتامیه 

به کار خود پایان داد.

در قالب یک بیانیه صنفی مطرح شد
 اعتراض به جای خالی »مستندسازان«

 در تجلیل از افتخارآفرینان سینما
انجمن  ســینما:  و  ســیما 
ســینمای  کارگردانان  صنفی 
به شیوه  اعتراض  در  مســتند 
آییــن  نخســتین  برگــزاری 
افتخارآفرینــان  از  تجلیــل 
ســینمای ایــران در عرصــه 

 بین المللی که شب گذشته با حضور وزیر ارشاد برگزار شد، بیانیه ای 
صادر کرد.

نخســتین آیین تجلیل از افتخارآفرینان ســینمای ایران در عرصه 
بین المللــی به عنــوان یکــی از بخش های جنبی سی وهشــتمین 
جشــنواره جهانی فیلم فجر، روز جمعه  و همزمان با روز ملی سینما 
در حالی برگزار شد که فهرست تقدیرشدگان این مراسم محدود به 
فیلم های داســتانی برگزیده در جشنواره های جهانی بود و اشاره ای 
بــه توفیقات متعدد فیلم های کوتاه و مســتند ایرانی در رویدادهای 

بین المللی نشد.
انجمن صنفی کارگردانان ســینمای مستند در اعتراض به برگزاری 

این مراسم بیانیه ای اعتراضی صادر کرد.
در متن ایــن بیانیه آمده اســت: بالندگی فرهنگ را اندیشــه باید 
و فرهنــگ را مدیری کــه از فر و دانش بهره مند باشــد تا بســتر 
آفرینش گری اندیشــه ورزان را فراهم سازد. سینمای مستند بی آنکه 
مدعــی باشــد در درون خود، دانــش و آگاهی را به همــراه دارد و 
نگاهی گذرا در تاریخ سینمای ایران، نشانگر جایگاه والای این گونه 

سینمایی است.
بار دیگر، مدیران فرهنگی نما در روز ملی ســینما به بهانه پاسداشت 
دستاوردهای جهانی سینمای ایران بزرگداشتی برپا کردند، بی آنکه 
از ســینمای مســتند یادی کنند و با آنکه مستندسازان ایران، سال 
گذشته ده ها جایزه ارزشــمند را از جشنواره های معتبر جهان برای 
سرزمین ایران به ارمغان آوردند، در سنجه ارزش گذاری شان به  شمار 

نیاوردند.
یادآوری می شــود با آنکه از هیئت مدیره انجمن صنفی کارگردانان 
ســینمای مستند برای شــرکت در این دورهمی دعوت شد، ولی به 
احترام اعضای فرهیخته انجمنان و مستندســازان با دانش ایران از 

حضور خودداری کرده است.

 ابراز پشیمانی بازیگر »تایتانیک« 
در همکاری با دو کارگردان معروف

سیما و سینما: کیت وینسلت به 
تازگی اعلام کرده از همکاری با 
وودی آلــن و همین طور رومن 

پولانسکی پشیمان است.
به نقل از ددلاین، کیت وینسلت، 
هالیــوودی  معــروف  بازیگــر 

می گوید: از همکاری با وودی آلن و رومن پولانســکی که هر دو آن ها به 
سوءرفتار جنسی با کودکان متهم شده اند، با احساس پشیمانی دست و 

پنجه نرم می کنند.
وی در مصاحبــه ای با ونیتی فیر به صورت صریــح اعلام کرد: من باید 
مسئولیت این حقیقت که با هر دو این کارگردان ها کار کرده ام را بر عهده 

بگیرم و نمی توانم زمان را به عقب بازگردانم.
وی ادامه داد: اکنون برای من باورنکردنی است که این افراد برای مدت ها 
و به طور گسترده در صنعت فیلم و سینما مورد احترام بوده اند؛ چرا که به 

شدت ننگ آور است و اکنون پشیمان هستم.
ستاره فیلم سینمایی »تایتانیک« در فیلم سینمایی »کشتار« محصول 
سال ۲۰۱۱ با رومن پولانسکی همکاری داشته و در سال ۲۰۱۷ هم در 
فیلم ســینمایی »واندر ویل« به کارگردانی وودی آلن نقش آفرینی کرده 

است.
فیلم جدید وینســلت به نام »آمونیت« به کارگردانی فراسیس لی، روز 
جمعه در جشنواره بین المللی فیلم تورنتو نمایش داشت. او در این فیلم 
نقش ماری انینگ را بازی می کند که در دنیای واقعی یکی از بزرگ ترین 

فسیل شناس های جهان بود.

 سیما و سینما/ زهره کهندل مجموعه تلویزیونی 
»ســرزده« به کارگردانی بهادر اسدی که از اواسط 
شهریورماه روی آنتن شبکه یک رفته بود، پس از ۹ 
قسمت به پایان رسید. داستان این ملودرام پلیسی، 
ارتباط و تقابل بین دو شــخصیت مثبت و منفی را 
نشان می داد. رضا و اصلان از کودکی در یک محله 
و با هم بزرگ شدند و رقبای کشتی چوخه بوده اند 
که دست روزگار مسیر آن ها را از یکدیگر جدا کرده 
است. رضا پلیس موفقی می شــود، ولی اصلان به 
عنوان شــخصیت منفی در نقطه مقابل او، سارق 
است. آن ها طی اتفاقی با هم مواجه می شوند و مقابل 

هم قرار می گیرند. 
این مینی ســریال به کارگردانــی و تهیه کنندگی 
بهادر اســدی، ژانر پلیسی و اجتماعی دارد و نوشته 
زامیاد سعدوندیان است. در این مجموعه تلویزیونی، 
بازیگرانی همچون علی انصاریــان، بهرنگ علوی، 
نســیم ادبی، رؤیا میرعلمی، رحیم نوروزی، رامبد 
شکرابی،مریم مؤمن، یاشار هاشــم زاده، امیربهادر 
اورعی، امید جواهریان پارسا، غلامرضا عارف نژاد، رضا 
نظری، کیمیا خلج، کوروش رحمانی، نیکادل یاحقی 

و ریحانه ابوترابی، نقش آفرینی کردند. 
به بهانه پایان یافتن این مجموعه تلویزیونی و شرایط 
تولید ســریال در خارج از تهران، بــا کارگردان آن 
گفت وگو کردیم که مشروح آن را در ادامه می خوانید. 

برایمان از تجربــه و فرصت و تهدیدهای س
پیش روی ساخت ســریال در خارج از تهران 

می گویید؟ 
من از فیلم ســازانی هســتم که دوست دارم بگویم 
شــهرهای دیگر به غیر از تهران هم سینما دارد و 
سینما مختص پایتخت نیست، ولی به  دلیل تمرکز 
امکانات ســینمایی در تهران، بسیاری از هنرمندان 
شهرســتانی به تهران کوچ می کنند در حالی که 
برایشــان اتفاق خاصی نمی افتد. مشهد از گذشته 
سینما داشته و تاریخ سینمای این شهر قدمت زیادی 
دارد. این شــهر هنرمندان مستعدی در حوزه تئاتر 
دارد. فیلم سازان امروز ما برای پیدا کردن لوکیشن 
و یافتن قصه های بکر و خوب به خودشــان زحمت 
نمی دهند در حالی که باید سفر کنند به  ویژه اینکه 
کلانشهرهای ما توانایی و ظرفیت های بسیار خوبی 
برای فیلم ســازی دارند. ما در فیلم »سرزده« نشان 
دادیم می شــود در جایی جز تهران، سریال ساخت 
و کار هم دیده شود. طبق آمارهای صدا و سیما این 
سریال 88 درصد بیننده تلویزیونی داشته است. 5۰ 
درصد از بازیگران این سریال بومی بودند و توانستند 
تعامل خوبی با بازیگران ملی داشته باشند. من خیلی 
از کارشان راضی هستم. مسئله دیگر، تکراری بودن 
لوکیشــن ها در تهران است، حتی هنروران تهرانی 
هم تکراری شــده اند یعنی بازیگرانی را همزمان در 
چند شــبکه تلویزیونی می بینید، حتی قصه ها هم 
تکراری شده اند و بارها آن قصه ها با آدم های مختلف 

روایت شــده اند در حالی که قصه های بومی متنوع 
برای روایت کردن وجود دارد که فیلم ســازان باید 
به خودشــان زحمت بدهند و از تهران خارج شوند. 
مردم مشــهد خیلی با ما مهربان بودند و به ما فضا 
برای ســاخت ســریال دادند، اگرچه ساخت فیلم 
و ســریال در خارج از  تهران گران تر می شود، ولی 
جنس کار دلچســب تر می شــود. این ها دلایل من 
برای ساخت سریال خارج از تهران بود، ضمن اینکه 
مشهد قصه های نو و بومی جذاب و زیادی دارد که به 

فیلمساز کمک می کند. 

به همین دلیل در »سرزده« از نمادهای بومی س
همچون کشتی چوخه یا نماد میراثی همچون 

حرم مطهر رضوی هم بهره بردید؟
کشتی چوخه، ورزشــی باقدمت در خراسان بزرگ 
است که شاید کمتر شــناخته شده باشد و زمانی 
که درباره آن صحبت می کردیم، عده ای می گفتند 
این چه ورزشــی است؟ در حالی که کشتی چوخه 
ســال ها وجود داشته، اما رسانه ها آن چنان که باید 
به آن نپرداخته اند. رقابت های کشتی چوخه، سالانه 
در قالب یک جشنواره بزرگ و پرشور برگزار می شود. 
این ها جزو کهن قصه های یک منطقه است  و کمتر 
به آن ها پرداخته شده  اســت. شاید من در یکی از 
کارهای پیش رو دوباره به این ماجرا بپردازم.  اگرچه 
در مشهد به واســطه وجود بارگاه منور امام رضا)ع( 
قصه های جذاب زیادی وجود دارد، اما میراث دیگری 
هم در این شــهر وجود دارد که جای کار دارد. این 

شهر به دلیل حرم مطهر رضوی، توسعه زیادی پیدا 
کرده است و جنبه های تاریخی و گردشگری جذابی 
دارد که لازم است به مردم کشورمان نشان داده شود. 
ما برای ساخت سریال در این شهر، پیشقدم شدیم 
و امیدوارم هنرمندان بومی این شهر برای شبکه های 
ملی فیلم و ســریال بسازند، چون این شهر مملو از 

قصه های مذهبی و اجتماعی دیدنی است.
 
یکی از دلایلی که فیلم سازان پایتخت نشین س

چندان تمایلی به تولید در شهرستان ها ندارند، 
دشواری در هماهنگی ها برای فیلم برداری در 
لوکیشن های مختلف یا تأمین تجهیزات است، 

این شرایط برای شما چطور بود؟ 
این شــرایط برای ما بســیار خوب بود و مسئولان 
مشهد بســیار همراهی کردند. آنچه در طول پروژه 
برای ما سخت بود، شرایط کرونایی بود. شروع تولید 
ما در اســفند سال گذشته با شــیوع این ویروس 
همزمان شد. اگر از نظر شرایط کرونایی به مشکل 
نمی خوردیم، کیفیت این سریال حداقل 6۰درصد 
بهتر می شد. عمده لوکیشن کار ما به دلیل شرایط 
اجباری کرونا در هتل ثامن طرقبه بود. دســت ما 
برای ســاخت سریال به شدت بســته بود، اگرچه 
مدیران صدا و ســیمای خراسان رضوی و مسئولان 
نیروی انتظامی این استان بسیار همراه بودند و ما را 
دلگرم کردند، ضمن اینکه این شهر پر از قصه های 

جذاب است.

به همیــن دلیل کار بعدی تان، ســریال س
»تقدیر« را در مشهد می سازید؟

»تقدیر« کار هفتمی اســت که در مشهد می سازم 
و تله فیلم های زیادی در این شهر ساختم. با وجود 
اینکه شرایط کرونا همچنان ادامه دارد، ولی با حفظ 
پروتکل های بهداشتی راضی هستم که در این شهر 
سریال بسازم. درباره این سریال هم به دلیل اینکه 
هنوز در ابتدای کار هستیم ترجیح می دهم جزئیات 
بیشتری نگویم، ولی مخاطبان شبکه یک، بار دیگر 

در این سریال با قصه ای بومی و تلفیقی از بازیگران 
بومی و ملی روبه رو خواهند شد. 

در سریال »سرزده« چطور به یکدستی در س
بازی ها رسیدید؟

بازیگران ما خیلی با هم تمرین می کردند و به نقطه 
قابل قبولی رســیدند که بازی ها یکدســت درآمد. 
بازیگران ملی ما تعامل خوبی با بازیگران بومی پیدا 
کردند و موجب شــد زودتر به نتیجه برسیم. اصلًا 
دسته بندی بازیگران تهرانی و شهرستانی را نداشتیم. 
ماجرای انصراف نیما شاهرخ شاهی و جایگزینی اش 
با یک بازیگر مشــهدی هم صحت نــدارد. نام نیما 
شاهرخ شــاهی از ابتدا در فهرست بازیگران سریال 

نبود.

بحثی هم درباره ســکانس دســتگیری س
»اصلان« پیش آمد که چرا هنگام شــروع 
عملیات برای دستگیری هوا تاریک است، اما 
در زمان دستگیری اصلان هوا روشن می شود؟ 
این سکانس درســت بود، ولی اشکال فنی داشت، 
چون ســکانس را در روز فیلم برداری کرده بودیم و 
متأسفانه تناژ رنگ موقع خروجی کار و پخش پریده 
بود. برخی رســانه ها هم شطینت کردند و از آن به 
عنوان سوتی سریال یاد کردند، ولی شطینت آن ها 

موجب شد که سریال بیشتر دیده شود. 

چرا ساخت سریال های معمایی و پلیسی در س
تلویزیون کم است؟

چون سرمایه و پول زیادی می خواهد که این عامل 
اصلی بازدارندگی تولید در این ژانر است. ضمن اینکه 
هر چه جلوتر می روید با سختی های بیشتری مواجه 
می شوید. اگر همراهی مسئولان انتظامی و شهری 
مشهد نبود نمی توانستیم چنین سریالی را در این 
شهر بسازیم به  ویژه همکاری نیروی انتظامی بسیار 

خوب بود.

آیــا ســرزده از ابتدا قرار بــود که یک س
مینی ســریال باشــد یا اگر از نظر زمانی و 
مالی محدودیت نداشــتید، کار را طولانی تر 

می ساختید؟
اگر دستمان برای تولید باز بود تا ۳۰ قسمت دیگر 
هم می ساختیم و این قصه ظرفیت های دراماتیک 
بالایی داشــت. وعده حمایت مالی به ما دادند، ولی 
انجام نشد و فقط حمایت نیروی انتظامی و تلویزیون 
را داشتیم که مجبور شدیم سریال را کوتاه بسازیم. 
ضمن اینکه وقتی بودجه تولید ســریال در معاونت 
استان های سازمان صدا و سیما مصوب می شود قابل 
قیاس با بودجه ساخت در شبکه ها نیست. در حالی 
که هزینه های ساخت در شهرهای دیگر بیشتر است. 
امیدوارم روزی به شرایطی برسیم که همه فیلم سازان 

برای تولید در شهرستان ها حمایت شوند.

برش

مشهد قصه های نو و بومی جذاب 
و زیادی دارد که به فیلمساز کمک 
ما در سریال »سرزده«  می کند. 
نشان دادیم می شود در جایی جز 
تهران، سریال ساخت و کار هم 
صدا  آمارهای  طبق  شود.  دیده 
درصد   88 سریال  این  سیما  و 
بیننده تلویزیونی داشته است. 
این  بازیگران  از  درصد   50
سریال بومی بودند و توانستند 
ملی  بازیگران  با  خوبی  تعامل 

داشته باشند

مهر: شهرام میراب اقدم، کارگردان مجموعه مستند 
تاریخ شفاهی »سینمای ایران« به ارائه توضیحاتی 

درباره این مستند پرداخت.
شــهرام میراب اقدم، کارگردان مجموعه مستند 
تاریخ شــفاهی »سینمای ایران« در رابطه با روند 
تولید این پروژه گفت: این مجموعه توسط مرکز 
مستند سوره در هفت فصل در دست تولید است 
که تاکنون ضبط و تدوین اولیه ســه فصل از آن 
به پایان رســیده و در حال صداگذاری، تصحیح و 

ضبط گفتار متن اثر هستیم.
وی تصریــح کرد: فصــل اول نگاهــی گذرا به 
ســینمای پیش از انقلاب تا اواسط سال ۱۳6۲ 
دارد. فصــل دوم از ســال ۱۳6۲ تــا ۱۳۷۲ را 
بررســی می کند و در فصل ســوم به سال های 

۱۳۷۲ تا ۱۳۷6 می پردازیم.
میراب اقدم افزود: در ســه فصــل اول این مجموعه 
مســتند با افرادی چون علیرضا داوودنژاد، سیروس 
الونــد، داریــوش مهرجویی، مســعود کیمیایی، 

ســیدمحمد بهشــتی، فخرالدین انوار، محمدعلی 
نجفی، مرحوم خســرو سینایی، علیرضا رئیسیان و 
تنی چند از هنرمندان و مدیران گفت وگو شده است.

این کارگردان مستند تأکید کرد: به لحاظ زمانی 
هر فصل متغیر است؛ چرا که سعی کردیم برای 
جلوگیری از گسست محتوایی جریان سینمایی 
را براســاس دوران های مدیریتــی آن پرداخت 
کنیم. این مســتند در واقع مــروری بر عملکرد 
مدیران سینمایی و روند شکل گیری تشکل های 

ســینمایی است و در واقع تاریخی کاملًا شفاهی 
از آنچه سینمای ایران با آن روبه رو بوده است را 

روایت می کنیم.
میراب اقدام در پایان اظهار کرد: هم اکنون به صورت 
موازی در حال ضبط چهار فصل دیگر این مستند 
هســتیم و فیلم برداری آن آغاز شده است. امیدوارم 
بتوانیم تا اواخر ســال جاری از ســه فصل اول این 
مستند رونمایی کنیم و در سال آینده نیز چهار فصل 

دیگر را به اتمام برسانیم.

 تاریخ شفاهی 
 »سینمای ایران« 

 در هفت فصل 
مستند می شود

مستند

سینمای جهانچهره خبر

علیرضا  زرین دست: 

سینمای پس از انقلاب به هنرمندان پشت دوربین بها داد
حراج آنلاین  نسخه های  کمیاب از چند فیلم کلاسیک سینمای جهان

 »محله چینی ها« گران تر از  »پدرخوانده« 
سیما وسینما: علیرضا زرین دست، فیلمبردار پیشکسوت 
در گفت وگــو با فریــدون جیرانی گفــت: فیلم بردارها، 
فیلم نامه نویس ها و کارگردان ها در سینمای پس از انقلاب 
ارزش های ویژه ای پیدا کردند، مردم و ساختار مدیریت به 

آن ها بیشتر توجه کردند.
به گزارش خبرگزاری مهر بــه نقل از روابط عمومی موزه 
سینما، علیرضا زرین دست به مناسبت روز ملی سینما با 
فریدون جیرانی در موزه سینمای ایران به گفت و گو نشست. 
زرین دست در بخشی از این گفت وگو در پاسخ به پرسش 
جیرانی مبنی بر ارزیابی وی از آموزه های کارگردانان نسل 
دوم ســینمای ایران از جمله داریوش مهرجویی، مسعود 
کیمیایی، علی حاتمی، امیر نــادری، ناصر تقوایی، بهمن 
فرمان آرا، پاســخ داد: من از این ها خیلی چیزها آموختم، 
از کیمیایی و فیلم ســازان دیگر بسیار یاد گرفتم حتی از 
فیلم سازانی که مطرح نبودند نیز آموختم. در سینمای آن 
زمان آثاری وجود داشت که شاید جرقه های خوبی داشتند، 
اما اگر بخواهیم با سینمای امروز مقایسه کنیم هویتی که 
امروز برای آدم های پشت دوربین وجود دارد، در آن زمان 

وجود نداشت.
وی ادامه داد: فیلم بردارها، فیلم نامه نویس ها، کارگردان ها در 
سینمای پس از انقلاب ارزش های ویژه ای پیدا کردند، مردم 
و ساختار مدیریت به آن ها بیشتر توجه کردند. به طور کلی 
کســانی که در دهه 6۰ مسئولیتی داشتند برای آدم های 
پشت دوربین ارزش زیادی قائل بودند. در سینمای پیش از 
انقلاب رقابت با سینمای غرب کار بسیار سخت و نفسگیری 
بود. اگر فیلم باارزشی هم وجود داشت با هزینه های دولتی 
ساخته شــده بود و بخش خصوصی قادر به تولید چنین 

فیلم هایی نبود.

بدون مدیریت نمی توانیم استعدادمان را به #
دیگران نشان دهیم

زرین دســت با بیان اینکه اولین فیلمی که برای آن پشت 
دوربین رفت »شکوه قهرمان« بوده است، گفت: یادم می آید 
در زمان فیلم برداری این فیلم اعتماد به نفس بالایی داشتم 
و وقتی به برادرم گفتم بگذار من انجام بدهم، تعجب کرد 
و زمانی که اولین سکانس ها را گرفتیم و در استودیو بدیع 
دیدیم برادرم بسیار خوشش آمد. به هر حال نسل اول نسلی 
بوده که از عکاسخانه ها برای فیلم برداری آمدند در نتیجه 
آن ها یک نوع فیلم بــرداری را بلد بودند و همان نوع را در 

اغلب فیلم برداری ها به کار می گرفتند.
وی در بخشــی دیگر از این گفت وگو با اشاره به تغییر و 
تحولی که دیجیتال و تصویر در دنیــا به وجود آورده که 
چندیــن وجه مختلف دارد،گفت: تعداد زیــادی از آدم ها 
شروع به تصویرســازی، فیلم سازی و عکاسی کردند. انبوه 
فیلم ســازی و عکاسی خیلی خوب است، زیرا از بین آن ها 
اســتعدادها و خلاقیت های مختلف بیــرون می آید، اما از 
جهاتی هم بد اســت، زیرا انبوه فیلم ســازی و تصویر یک 
جور اشــباع شدن به وجود می آورد که منتهی می شود به 
مقاومت و مقاومت آن تبدیل به سینمای آنلاین می شود 
که بزرگ ترین ضربه را به سینما می زد، زیرا وقتی فیلمی 
را آنلاین نمایش می دهیم یکباره ۱۰ میلیون نفر قضاوت 
می کنند و شــاید بگویند فیلم بدی است، در صورتی که 
اگر در ســینما نمایش دهیم بدی آن به تدریج نشان داده 

می شود.
وی ادامه داد: گاهی هم یک فیلم بد را در ســالن ســینما 
می بینیم، اما وقتی دو، ســه روز می گذرد نظرمان عوض 
می شود، زیرا این کاربرد سینماست. سینما با پرده وسیع، 

رسوب کردنش زمان می برد.
زرین دست درباره جوانان علاقه مند به سینما نیز گفت: هیچ 
فردی بدون مدیریت خود نمی تواند دســتش را به سمت 
ستاره ها دراز کند و بدون مدیریت نمی توانیم استعدادمان را 
به دیگران نشان دهیم. مدیریت برای نشان دادن استعداد 
و خلاقیت، مهم ترین منطق اســت. مدیریت یعنی چگونه 
راه موفقیت را طی کنید و در مرحله بعدی باید حتماً خرد 
داشته باشند. آرزو می کنم جوانان در کنار مدیریت و خرد، 
شانس هم همیشه همراهشان باشد، زیرا شانس در موفق 

شدن تأثیر دارد.

سیما و ســینما: نســخه های کمیابــی از فیلم نامه های 
»پدرخوانده« و »محله چینی ها« کــه در میان دارایی های 

رابرت اوانز قرار داشتند، به حراج گذاشته می شوند. 
حــراج »دارایی های مرحوم رابــرت اوِنِس« که در ماه آینده 
میلادی، اکتبر، برپا می شود و حکم تجلیل از این تهیه کننده 

و رئیس فقید »پارامونت پیکچرز« را هم خواهد داشت.
به نقــل از ایندی وایر، بنیاد رابرت اوانز، مدیر فقید ســابق 
پارامونــت، تعــدادی از گرانبهاترین دارایی هــای خود را از 
قبیل نسخه های کمیابی از فیلم نامه های شاهکارهای دهه 
۷۰میلادی که ممکن است گران ترینشان ۱۰هزار دلار ارزش 
داشته باشد، به حراج می گذارد. حراج جولین به تازگی اعلام 
کرده اســت روز ۲۴ اکتبر سال جاری برخی از اقلام مربوط 
به بنیاد رابرت اوانز، تهیه کننده نامدار هالیوود را که پشــت 
تعدادی از آثار بهترین فیلم ســازان دهه ۷۰ آمریکا همچون 

کوپولا، پولانسکی و لومت بود، به حراج می گذارد.
اوانز ســال گذشــته در 8۹ ســالگی از دنیا رفــت. او بین 
ســال های ۱۹6۷ تا ۱۹۷۴ مدیر پارامونت بود. در طی این 
سال ها پارامونت فیلم های مطرحی چون »داستان عشق«، 
»پدرخوانده«، »محله چینی ها«، »بچه رزماری«، »سرپیکو« 

و »پدرخوانده ۲« را تولید کرد.
در میان افزون بر 6۰۰ قلم وسیله متعلق به بنیاد اوانز، سه تا 
از جذاب ترین های این حراج قطعاً فیلم نامه های »پدرخوانده«، 
»پدرخوانــده ۲« و »محله چینی ها« اســت. تخمین زده 
می شود فیلم نامه »پدرخوانده« که شامل حاشیه نگاری خود 
اوانز و همین طور نظراتش بر گروه بازیگران است، بین ۳ تا 5 
هزار دلار فروخته شود. سومین پیش نویس فیلم نامه »محله 
چینی ها« هم پیش بینی می شود گران تر از »پدرخوانده« و 
بین 8 تا ۱۰ هزار دلار فروخته شــود. فیلم نامه »پدرخوانده 
۲« هم احتمالاً ارزان ترین آن ها خواهد بود و بین یک هزار تا 
۲هزار دلار فروخته شود. این حراجی روز شنبه ۲۴ اکتبر در 

بورلی هیلز کالیفرنیا به صورت آنلاین برگزار می شود.
»محله چینی ها« فیلمی آمریکایــی در ژانر جنایی، مرموز، 
مهیج و درام به کارگردانی رومن پولانســکی محصول سال 
۱۹۷۴ است. از بازیگران این فیلم می توان به جک نیکلسون و 
فی داناوی اشاره کرد. فیلم »محله چینی ها« نامزد جوایزی از 
جمله اسکار بهترین بازیگر نقش اول مرد برای جک نیکلسون 
و اسکار بهترین بازیگر نقش اول زن برای فی داناوی شد. جک 
نیکلسون برای بازی در این فیلم برنده گلدن گلوب بهترین 

بازیگر مرد فیلم درام شد.

همچنین در فیلم  »پدرخوانده« ســاخته »فرانسیس فورد 
کاپــولا« کارگردان توانمند هالیوود، بازیگران سرشناســی 
چون »مارلــون براندو«، »آل پاچینو«، »روبــرت دووال« و 
»دایان کیتن« نقش آفرینی داشــته اند. »پدرخوانده« نامزد 
۱۱ جایزه  اسکار بود که موفق به کسب جایزه  بهترین بازیگر 
مرد )مارلون براندو(، بهترین فیلم و بهترین فیلم نامه شد و در 

جوایز »گلدن گلوب« پنج جایزه  اصلی را کسب کرد.
گفتنی اســت، در هفته گذشته فرانســیس فورد کاپولا که 
با انتشــار تدوین های مختلف از »اینک آخرالزمان« پیشتر 
سروصدای زیادی به پا کرده بود، اعلام کرد: اینک قصد دارد 
»پدرخوانده۳« را هم با تدوینی جدید منتشر کند. به نقل از 
ایندی وایر، کاپولا قصد دارد به مناسبت سی امین سال اکران 
این فیلم، حتی عنوانش را هم تغییر دهد و فیلم را با عنوان 
»پدرخوانده ماریو پوزو، بخش پایانی: مرگ مایکل کورلئونه« 
اکران کنــد. پارامونت اعلام کرد کاپولا قصــد دارد تدوین 
جدیدی از قسمت سوم »پدرخوانده« که به  صورت اوریجینال 
سال ۱۹۹۰ اکران شده بود را در دسترس علاقه مندان بگذارد. 
نســخه جدید ابتدا در ماه دسامبر راهی سینماها می شود و 
بعد به  صورت دیجیتال و دیســک های بلوری ارائه می شود. 
کاپــولا از عنوان جدید به  عنوان »تجلیل از ماریو« یاد کرده 
و گفته اســت این نام را ترجیح می دهــد و ابتدا آن را برای 
فیلمی که »پدرخوانده: قسمت ۳« نامیده شد، انتخاب کرده 
بود.  وی گفته است: برای این نسخه از قسمت نهایی، آغاز و 
پایانی جدید خلق کرده ام و ترتیب بعضی از صحنه ها، نماها و 
موسیقی متن را تغییر داده ام. کاپولا افزوده است: با تغییراتی 
که از ترمیم صدا و تصویر ایجاد شده پایانی بهتر برای قسمت 
اول و دوم خلق شده است. به گفته پارامونت، کاپولا همزمان 

با تدوین دوباره، بر ترمیم صدا و تصویر نظارت داشته است.

گفت وگو با بهادر اسدی، کارگردان سریال »سرزده«

ظرفیت های فیلم سازی زیادی در مشهد وجود دارد
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